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Närvarande Sistonen Markku ordförande  
 Aaltonen Juri ledamot  
 Aavaparta Tiina ledamot  
 Alaviiri Kaisa ledamot under behandling av § 11 

i stället ersättare Thure-
Toivanen Tiina 

 Ali Abdirahman ledamot  
 Ali Habiba ledamot  
 Ampuja Ari ledamot  
 Aro Olli ledamot  
 Arstila Leila ledamot  
 Cederlöf Karin ledamot  
 Elo Simon ledamot  
 Elo Tiina ledamot  
 Fagerström Noora ledamot i stället ersättare  Konttas 

Hanna 
 Gestrin Christina ledamot i stället ersättare Båsk 

Gustav 
 Grönroos Simo ledamot  
 Guzenina Maria ledamot i stället ersättare 

Hellström Martti 
 Gästrin Eva-Lena ledamot  
 Halkosaari Tommi ledamot  
 Havu Isto ledamot  
 Hietanen-Tanskanen 

Ira 
ledamot  

 Hopsu Inka ledamot  
 Hyrkkö Saara ledamot  
 af Hällström Nina ledamot  
 Jama Mohamed ledamot  
 Juuti Sini ledamot  
 Juvonen Arja ledamot  
 Järvenpää Kaarina ledamot  
 Järvinen Hannu ledamot  
 Kajava Henna ledamot  
 Karimäki Johanna ledamot  
 Katainen Mervi ledamot  
 Kauma Pia ledamot  
 Kauste Mika ledamot  
 Keisteri-Sipilä Elli ledamot  
 Kemppi-Virtanen Pirjo ledamot  
 Kerola Hannele ledamot  
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 Keronen Jiri ledamot  
 Kilpijoki Kerttu-Liisa ledamot  
 Kling Eero ledamot under behandling av § 11 

i stället ersättare 
Stenholm Elena 

 Koponen Noora ledamot  
 Korhonen Henri ledamot  
 Kurri Vanessa ledamot  
 Laakso Mikko ledamot  
 Laakso Ville ledamot  
 Lahtinen Teemu ledamot  
 Laiho Mia ledamot  
 Limnéll Jarno ledamot  
 Lindholm Julia ledamot  
 Löyttyniemi Meri ledamot  
 Markkula Markku ledamot  
 Marttila Helena ledamot  
 Nevanlinna Risto ledamot  
 Nieminen Pinja ledamot avlägsnade sig under 

pausen, i stället ersättare 
Hertell Sirpa 

 Nores Mia ledamot  
 Partanen Henna ledamot  
 Pentikäinen Aulikki ledamot  
 Portin Anders ledamot  
 Poutala Mika ledamot  
 Puntila Päivi ledamot  
 Ruoho Veera ledamot  
 Räf Marika ledamot  
 Sammallahti Tere ledamot i stället ersättare Ilkko-

Ervasti Pauliina 
 Saramäki Sara ledamot avlägsnade sig under 

pausen, i stället ersättare 
Tuisku Sofia 

 Savela Sari ledamot  
 Seppälä Peppi ledamot  
 Stenvall Nora ledamot  
 Särkijärvi Jouni J. ledamot  
 Uotila Kari ledamot  
 Valle Jaana ledamot  
 Vanhanen Joel ledamot  
 Vehmanen Emma-

Stina 
ledamot  

 Viljakainen Paula ledamot  
 Vuornos Henrik ledamot  
 Värmälä Johanna ledamot  
 Ülle Auli ledamot  
    
    
Övriga närvarande Pohjanmaa Kaisa representant för 

ungdomsfullmäktige 
 

 Mykkänen Kai  stadsdirektör  
 Isotalo Olli stadsmiljödirektör  
 Heinaro Mervi livskraftsdirektör  
 Konttas Ari finansieringsdirektör  
 Pajakoski Johanna kommunikationsdirektör  
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 Ketonen Timo ekonomi- och 

förvaltningsdirektör 
 

 Jyrkkä Maria utvecklingsdirektör för 
koncernstyrningen 

avlägsnade sig kl. 19.00 
efter behandling av § 12 

 Ala-Aho Virpi stadsrevisor  
 Ikäheimonen Taru  välfärdschef avlägsnade sig kl. 21.32 

efter behandling av § 15 
 Majuri Jouni stadssekreterare, sekreterare  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
Esbo stad Protokoll  4/70 
 
 
 
 
 
Underskrifter  Markku Sistonen  Jouni Majuri 
 

ordförande   sekreterare 
 
 
Protokollet justerat och godkänt 
 
  Emma-Stina Vehmanen  Risto Nevanlinna 
 

protokolljusterare  protokolljusterare 
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Detta protokoll publicerades i det allmänna datanätet 03.03.2025  
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§ 9 
Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 
 
Beslut Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligen sammankallat och 

beslutsfört. 
 
Redogörelse Fullmäktige hade sammankallats genom en kallelse som undertecknats av 

fullmäktiges ordförande och daterats 13.2.2025 och som utsänts till 
fullmäktigeledamöterna. 
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§ 10 
Val av protokolljusterare 
 
Beslut Till protokolljusterare valdes Emma-Stina Vehmanen och Risto 

Nevanlinna. 
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Ordningsnummer 3339/01.01.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 11 
 
 
§ 11 
Besättande av tjänsten som direktör för sektorn för fostran och lärande 

 
Beredning och upplysningar: 
Takala Jutta 
Rinne Jyrki 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige väljer direktören för sektorn för fostran och lärande bland de 
behöriga sökandena. 
 

Behandling  
Innan behandlingen av detta ärende inleddes avlägsnade sig 
ledamöterna Kling och Alaviiri från fullmäktigesalen på grund av jäv 
(sökande av tjänsten som sektordirektör, 97 § 1 mom. i 
kommunallagen) och ersattes av ersättarna Stenholm och Thure-
Toivanen medan ärendet behandlades. 
  
Förhandlingskommitténs ordförande, ledamot Kauste, krävde att det 
förrättas en sluten omröstning.  
 
Markkula föreslog att Narvo-Akkola Merja väljs. 
  
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att valet ska 
förrättas med slutna sedlar, eftersom detta krävts under diskussionen 
med stöd av 105 § 4 mom. i kommunallagen. 
  
Ordföranden föreslog vidare att protokolljusterarna Vehmanen och 
Nevanlinna fungerar som rösträknare i enlighet med I delen 1 kap. 
Fullmäktige 30 § om förtroendeorganen i Esbo stads förvaltningsstadga. 
  
Ordföranden föreslog dessutom följande förfarande vid valet: 
  
Ledamöterna kan rösta på alla personer som kommer på fråga vid valet 
och som har sökt tjänsten samt som uppfyller behörighetsvillkoren och 
som inte har dragit tillbaka sin ansökan, även om de inte skulle ha blivit 
föreslagna under diskussionen.  Fullmäktige kan rösta på: 
  
Alaviiri Kaisa 
Aro-Kuuskoski Tarja 
Flemmich Mikael Sven Robert 
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---------------------- (icke offentligt) 
Hirvola Sanna 
Ikonen Eeva-Kaisa Maria 
Jokimies Erika 
Keronen Petri 
Kilponen Lassi 
Kling Eero Tapio Fredrik 
Morbin Petra 
Mäkelä Mikko Juhani 
Määttä Olli 
Narvo-Akkola Merja 
Nurmi Juha 
Pöntynen Leena Maria 
Routti Leena Mari 
Simons Tiina 
Sulonen Hanna 
------------------------ (icke offentligt) 
Torsell Kurt 
Ulander Mikko 
  
Vid valet används blå röstsedlar. Alla ledamöter har fått var sin. På 
röstsedeln skrivs namnet på den kandidat som ledamoten röstar på. 
Efternamnet räcker. Röstsedeln ska vara hopvikt så att andra inte ser 
det som skrivs. Röstsedeln får inte uppta ovidkommande anteckningar. 
  
Ledamöterna släpper ner röstsedlarna i valurnan i den ordningsföljd 
som iakttas vid namnuppropet. 
  
Om det inte tydligt framgår av röstsedeln vilken kandidat som avses 
eller om någonting annat utöver kandidatens namn har antecknats på 
sedeln, anses röstsedeln ogiltig. 
  
Den som fått flest röster i valet väljs till den ordinarie tjänsten som 
direktör för sektorn för fostran och lärande. 
  
Om rösterna i valet faller jämnt, avgörs valet genom lottning. 
  
Fullmäktige godkände enhälligt ordförandens förslag. 
  
Ordföranden konstaterade därefter att valförrättningen inleds samt 
kallade in rösträknarna som kontrollerade att valurnan var tom. 
  
Valet förrättades i namnuppropsordning. 
  
Efter rösträkningen meddelade ordföranden att det i valet hade getts 75 
röster så att: 
  
Alaviiri fick 5 röster  
Keronen fick 1 röst 
Kilponen fick 1 röst 
Mäkelä fick 13 röster 
Narvo-Akkola fick 44 röster 
Simons fick 8 röster 
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2 blanka röster 
 
1 ogiltig röst 
 
Ordföranden konstaterade att fullmäktige därmed har valt Merja Narvo-
Akkola till den ordinarie tjänsten som direktör för sektorn för fostran och 
lärande från 1.4.2025. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Fullmäktige valde Merja Narvo-Akkola till tjänsten som direktör för 
sektorn för fostran och lärande från 1.4.2025. 
 

Redogörelse  
Stadsstyrelsen beslutade i enlighet med 5 § och 9 § i personalstadgan 
att tjänsten som direktör för sektorn för fostran och lärande ska 
ledigförklaras och besättas 1.4.2025. Sektordirektör Harri Rinta-aho går 
i pension 1.3.2025.  
 
Enligt 9 § 2 mom. i personalstadgan utser fullmäktige sektordirektörerna 
i sina tjänster som gäller tills vidare. Enligt 5 § och 9 § i 
personalstadgan ska tjänster som besätts av fullmäktige ledigförklaras 
av stadsstyrelsen.  
 
Kungörelse om tjänsten och inlämnade ansökningar 
 
Ansökningstiden för tjänsten som direktör för sektorn för fostran och 
lärande var 14.11–9.12.2024. Kungörelsen om tjänsten publicerades i 
flera webbmedier och tidningar, såsom Helsingin Sanomat, Kuntalehti, 
Kauppalehti och HBL. Dessutom användes InHunt Group Oy:s 
headhunting för att locka lämpliga sökande till tjänsten. 
 
Till tjänsten som direktör för sektorn för fostran och lärande inlämnades 
34 ansökningar före 9.12.2024 kl. 15.45. Hos 11 av sökandena 
saknades något av behörighetsvillkoren högre högskoleexamen, god 
förtrogenhet med kommunal förvaltning, tillräcklig branschkännedom 
eller god erfarenhet av ledningsuppdrag. 23 sökande uppfyllde 
behörighetsvillkoren. Senare drog en av dessa tillbaka sin ansökan, 
vilket lämnade 22 sökande som uppfyller behörighetsvillkoren. 
 
Sökande som uppfyller behörighetsvillkoren: 
Alaviiri Kaisa 
Aro-Kuuskoski Tarja 
Flemmich Mikael Sven Robert 
---------------------- (icke offenligt) 
Hirvola Sanna 
Ikonen Eeva-Kaisa Maria 
Jokimies Erika 
Keronen Petri 
Kilponen Lassi 
Kling Eero Tapio Fredrik 
Morbin Petra 
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Mäkelä Mikko Juhani 
Määttä Olli 
Narvo-Akkola Merja 
Nurmi Juha 
Pöntynen Leena Maria 
Routti Leena Mari 
Simons Tiina 
Sulonen Hanna 
------------------------ (icke offentligt) 
Torsell Kurt 
Ukkola Ulla (sökanden har återkallat sin ansökan) 
Ulander Mikko 
 
Ansökningshandlingarna i original och kungörelsen är framlagda bland 
sammanträdeshandlingarna. 
 
Behörighet 
 
Fullmäktige fastställde år 2007 att behörighetsvillkoren för tjänsten som 
sektordirektör (vakans nr 440677) är högre högskoleexamen, god 
förtrogenhet med kommunal förvaltning, tillräcklig branschkännedom, 
god erfarenhet av ledarskapsuppdrag samt språkkunskap enligt 
språkkunskapsstadgan. 
  
Vid valet till tjänsten kan de sökande som uppfyller behörighetsvillkoren 
beaktas.  
 
Utöver behörighetsvillkoren konstaterades det i kungörelsen om 
tjänsten att förmåga till strategiskt tänkande och förändringsledarskap 
räknas som merit och att erfarenhet av personalledning förutsätts. 
Erfarenhet av ledning av nätverk och hantering av partnerskap är 
meriterande. Kunskaper i engelska behövs för skötseln av 
internationella kontakter. Goda kunskaper i svenska räknas som merit. 
 
Valförfarandet  
 
Valet baserar sig på jämförelse av de sökandes meriter, intervjuer samt 
lämplighet för tjänsten, om vilket expertutlåtanden har begärts.  
 
Vid bedömningen har bestämmelserna i jämställdhetslagen och 
diskrimineringslagen samt diskrimineringsförbudet enligt 12 § i lagen 
om tjänsteinnehavare i kommuner och välfärdsområden samt de 
allmänna utnämningsgrunderna för offentliga tjänster enligt Finlands 
grundlag iakttagits.  
 
För rekryteringen definierades i förväg följande utvärderingskriterier 
som också ingår i platsannonsen. Utvärderingen har gjorts som en 
helhetsbedömning i förhållande till tjänsteuppdraget. 
 
Behörighetsvillkor: 
 
1. Högre högskoleexamen 
• Vid universitet eller högskola avlagd högre högskoleexamen. 
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2. God förtrogenhet med kommunal förvaltning  
• Minst några års arbetserfarenhet i en kommun, samkommun eller 
kommunal centralorganisation eller erfarenhet av ett kommunalt 
förtroendeuppdrag eller annan förtrogenhet med kommunalförvaltning 
(till exempel genom forsknings-, utbildnings- eller revisionsverksamhet). 
 
3. Tillräcklig kännedom om branschen (grundläggande utbildning, 

utbildning på andra stadiet, småbarnspedagogik, ungdomsarbete) 
• Arbetserfarenhet av arbetsuppgifter som hör till sektorn för fostran och 
lärande eller förtrogenhet med branschen genom förtroendeuppdrag 
eller genom forskning eller utbildning. 
 
4. God erfarenhet av ledningsuppgifter  
• Flera års arbetserfarenhet som direktör och chef eller erfarenhet av 
ledning i en organisations- eller förtroendeuppgift på ordförandenivå (till 
exempel inom en kommun, en region, staten eller en 
centralorganisation). Det är fråga om en tjänst som sektordirektör i en 
stor stad, varvid det i den sökandes erfarenhet betonas kompetens att 
leda en stor organisation. 
 
5. Språkkunskap enligt språkkunskapsstadgan  
• Utmärkta muntliga och skriftliga kunskaper i finska och nöjaktiga 
muntliga och skriftliga kunskaper i svenska. 
 
Också meriterande: 
 
1. Strategiskt perspektiv  
• I personbedömningen tillämpas en tankemodell som betonar inriktning 
på strategi. 
 
2. Förändringsledarskap 
• I personbedömningen verifieras tankemodellen för förändringsledning 
samt på basis av ansökan och intervjuer erfarenheten av 
förändringsledning. 
 
3. Erfarenhet av personalledning 
• Minst några års arbetserfarenhet av personalledning och 
chefsuppgifter. Vikt vid erfarenhet av ledning i en stor organisation. 
 
4.  Kompetens i ledning av nätverk samt erfarenhet av ledarskap 
• Erfarenhet och beredskap att leda nätverk.  
 
5.  Förmåga att hantera partnerskap  
• Erfarenhet av och förmåga att hantera partnerskapsprojekt.  
 
6.  Övriga språkkunskaper, särskilt engelska och goda kunskaper i 
svenska. 
• Övriga språkkunskaper enligt vad den sökande har uppgett.  
 
Vid personbedömningen bedömdes de saker som räknas som merit 
samt testades praktiska språkkunskaper i svenska och engelska. 
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Den första intervjuomgången ordnades 18–19.12.2024 av en 
arbetsgrupp som bestod av stadsstyrelsens och stadsfullmäktiges 
presidium. I arbetsgruppen deltog Mervi Katainen, Henna Partanen och 
Markku Sistonen. De fick hjälp av tjänsteinnehavare.  
 
För den första intervjun valdes följande tolv sökande ut i alfabetisk 
ordning bland de sökande som utöver annan behörighet hade 
erfarenhet av ledarskap på sektordirektörs- eller resultatenhetsnivå vid 
organisationer av olika storlekar: 
 
Aro-Kuuskoski Tarja  
Flemmich, Mikael Sven Robert  
Ikonen, Eeva-Kaisa Maria  
Kilponen, Lassi  
Kling, Eero Tapio Fredrik  
Mäkelä, Mikko Juhani  
Narvo-Akkola, Merja  
Nurmi, Juha  
Pöntynen, Leena Maria  
Routti, Leena Mari  
Simons, Tiina  
Torsell, Kurt  
 
Efter den första intervjuomgången hölls ett möte 20.12.2024, där det 
beslutades att följande sex sökande kallades till personbedömning och 
den andra intervjuomgången: 
 
Kilponen, Lassi  
Mäkelä, Mikko Juhani  
Narvo-Akkola, Merja  
Nurmi, Juha  
Routti, Leena Mari  
Simons, Tiina  
 
Personbedömningarna utfördes 30.12.2024–10.1.2025. Onsdag 
15.1.2025 hölls ett responsmöte om resultaten av 
personbedömningarna för företrädarna för arbetsgruppen för 
stadsstyrelsens presidium och tjänsteinnehavarna. Den andra 
intervjuomgången ordnades under ledning av stadsstyrelsens och 
fullmäktiges presidium tisdag 21.1.2025. I denna intervju deltog 
dessutom den nya stadsdirektören Kai Mykkänen. Efter den andra 
intervjuomgången beslutades det att endast de tre främsta sökande ska 
presentera sig för fullmäktige. 
 
Efter en helhetsbedömning av ansökningarna, de två 
intervjuomgångarna och personbedömningarna var de tre främsta 
sökande som beredningsgruppen bedömde som mest meriterade: 
 
Mäkelä, Mikko 
Narvo-Akkola, Merja 
Simons, Tiina 
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Fullmäktigeledamöterna fick bekanta sig med de tre främsta sökandena 
till tjänsten som direktör för sektorn för fostran och lärande i 
Fullmäktigegården i Esbo måndag 27.1.2025. På mötet presenterades 
rekryteringsprocessen och en representant för Psycon Oy presenterade 
resultaten av personbedömningen. De främsta sökandena presenterade 
sig cirka 20 minuter för varje fullmäktigegrupp.  
 
Dessutom var alla sökandenas ansökningsmaterial framlagt i 
Fullmäktigegårdens kafé kl. 17.00–21.00. Ledamöterna kunde också 
bekanta sig med ansökningsmaterialet vid fullmäktiges sammanträde i 
Fullmäktigegården 20.1.2025. 
 
Enligt 24 § 29 punkt i offentlighetslagen är handlingar som innehåller 
uppgifter om psykologiska test eller lämplighetsprov som gäller en 
person eller resultatet av dem sekretessbelagda. Förtroendevalda har 
som ledamöter i ett organ rätt att få del av sekretessbelagda uppgifter 
som hänför sig till skötseln av personens egentliga uppgifter och som 
behövs till exempel som underlag för beslutsfattande i ett ärende som 
organet har under behandling. 
 
Valet till tjänsten som direktör för sektorn för fostran och lärande är 
giltigt på villkor att den som väljs uppvisar ett intyg över sitt 
hälsotillstånd inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. Den som valts 
blir föremål för en begränsad säkerhetsutredning och narkotikatestning. 
 
Slutrapporten om rekryteringen är framlagd i möteshandlingarna. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 27 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige väljer direktören för sektorn för 
fostran och lärande bland behöriga sökande. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

1 Äänestyslista § 11 
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Tilläggsmaterial 
  

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 404/02.02.01/2025 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 12 
 
 
§ 12 
Förhandsbesked om bokslutet 2024 

 
Beredning och upplysningar: 
Jyrkkä Maria 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar för kännedom förhandsbeskedet om bokslutet 
2024. 
 

Behandling  
Kajava lämnade understödd av Keronen följande förslag till hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att nya och effektivare sätt att ingripa i psykiskt 
och fysiskt våld i skolorna utvecklas i Esbo. 
 
Efter avslutad diskussion meddelade ordföranden att Kajavas förslag till 
hemställan inte tas upp till behandling eftersom det strider mot I delen 
Fullmäktige 28 § i förvaltningsstadgan. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Förhandsbeskedet om bokslutet 2024 baserar sig på 
bokföringssituationen 28.1.2025. Efter förhandsbeskedet kan det ännu 
göras preciseringar i siffrorna. De viktigaste förhandsuppgifterna har 
samlats i ett PowerPoint-diapaket. Det egentliga bokslutet behandlas av 
stadsstyrelsen 31.3.2025 och av fullmäktige 19.5.2025.  
  
Den osäkra ekonomin gjorde det svårt att prognostisera – också 
nationellt  
   
Vid beredningen av budgeten för 2024 var prognoserna för ekonomin 
osäkra, eftersom den ekonomiska tillväxten hade fördröjts och 
arbetslösheten höll på att öka. Under 2024 var inflödet av 
skatteinkomster mycket osäkert. Det svaga inflödet i början av året 
misstänktes i värsta fall fortsätta året ut. De strukturella reformerna 
gjorde en jämförelse svår, eftersom skatteinkomsterna och 
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statsandelarna under de senaste åren har inkluderat flera extraordinära 
poster och ändringar av periodisering.  
  
I slutet av våren förutspåddes skatteinkomsterna underskrida budgeten. 
Den negativa korrigeringen av stadens skatteinkomster stärkte denna 
prognos. Under hösten ansågs skatteinkomsterna utvecklas 
gynnsammare och prognosen höjdes. Skatteinkomsterna i slutet av året 
var emellertid ännu positivare och till slut nåddes de budgeterade 
skatteintäkterna. Detta beskriver svårigheten att förutse, eftersom den 
ekonomiska lägesbilden kan variera under året och framtiden är osäker. 
Svårigheterna att förutspå syns också i de nationella prognoserna och i 
Finansministeriets analyser.  
  
Även om skatteinkomsterna slutligen utföll enligt budgeten, bör man 
komma ihåg att skatteinkomsterna minskade med över 80 miljoner euro 
från året innan. Samtidigt har stadens kostnader och investeringar ökat 
och budgeten har överskridits väsentligt i vissa fall. Stadens ekonomi 
befinner sig i ett nytt läge och vårdreformens övergångsperiod pågår. 
En reform av statsandelarna är på kommande och poster som anknyter 
till vårdreformen har lyfts fram. De är kritiska för staden som 
kompensation för förlorade skatteinkomster.   
  
Särskilt viktigt år 2025 är stadens egen kalkyl av tjänsternas kostnader, 
val av alternativa och totalekonomiskt sett förmånligaste tjänster, 
prognos av servicebehovet samt analys av skatteinkomstfinansieringen. 
De ger en för ledningen central lägesbild och information som grund för 
planeringen.  
   
Esbo växer starkt – ökningen av antalet barn och unga avviker 
avsevärt från utvecklingen i resten av landet  
   
Esbo växer kraftigt, vilket märks särskilt i ökningen av antalet barn och 
unga. Folkökningen har varit kraftig och särskilt under de senaste åren 
har tillväxten i Esbo ställvis varit till och med störst jämfört med andra 
stora städer.   
  
Enligt förhandsuppgifter ökade folkmängden i Esbo med 7 010 
invånare. I slutet av året var folkmängden 321 030 invånare. 
Folkökningen var 2,2 procent.    
  
Folkökningen är exceptionellt stor och avviker väsentligt från hela landet 
i snitt. På nationell nivå håller antalet barn och unga på att minska, 
förutom i de största städerna. Av Finlands folkökning äger drygt 60 
procent rum i huvudstadsregionen och trenden blir bara starkare.   
  
I Esbo har över 80 000 personer, 25 procent, främmande språk som 
modersmål. Andelen personer med främmande språk som modersmål 
ökar varje år allt mera.  
  
Arbetslösheten fortsätter att öka  
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Andelen arbetslösa av arbetskraften i Esbo var 10,9 procent i slutet av 
december. Arbetslöshetsgraden var omkring en procentenhet högre och 
antalet arbetslösa 2 193 (14,5 procent) fler än året innan.  
  
Antalet arbetslösa har ökat sedan mars 2023. Ökningen fortsatte under 
hela år 2024. I synnerhet bland personer under 25 år ökade 
arbetslösheten kraftigt och i slutet av året accelererade också ökningen 
av långtidsarbetslösheten. Antalet lediga jobb kollapsade år 2024: i 
slutet av året var antalet lediga jobb 599, det vill säga mindre än hälften 
av antalet ett år tidigare.  
   
De finansiella intäkterna förbättrade stadens resultat – 
skatteintäkterna var sist och slutligen enligt budgeten  
   
Stadens resultat var cirka 105 miljoner euro, 50 miljoner euro mer än i 
den ursprungliga budgeten. Det goda resultatet berodde i synnerhet på 
att de finansiella intäkterna överskred den ändrade budgeten med cirka 
40 miljoner euro. De finansiella intäkterna var allt som allt cirka 60 
miljoner euro, de hade stor betydelse för fjolårets resultat.  
  
De externa verksamhetsintäkterna uppgick till cirka 355 miljoner euro, 
vilket underskrider den ursprungliga budgeten. Trots att 
verksamhetsintäkterna i sin helhet ser ut att vara nära budgeten, finns 
det betydande skillnader inom posterna. Det allmänna ekonomiska 
läget inverkade på markförsäljningen, som underskred budgeten med 
totalt 35 miljoner euro.   
  
Verksamhetsintäkterna ökade särskilt på grund av att intäkterna av 
markanvändningsavtalen överskred budgeten med cirka 23 miljoner 
euro, men det förutsatte motsvarande ökning av investeringar i 
avtalsbyggande.  Projekt med extern finansiering gav intäkter, men de 
externa kostnaderna ökade lika mycket.    
   
De externa verksamhetskostnaderna var 1 342 miljoner euro, vilket 
överskred den ursprungliga budgeten med cirka 11,5 miljoner euro. Det 
bör dock noteras att den ställvis betydande överskridningen av 
verksamhetskostnaderna kompenserades av underskridningar av bland 
annat dataadministrationens kostnader och de centraliserade 
lönereserveringarna. Det är väsentligt att skilja på de 
verksamhetskostnader som verkligen överskred budgeten och till 
exempel kostnader som överfördes att uppkomma först år 2025. Redan 
nu är det klart att en del av underskridningarna år 2024 är överförda 
kostnader som kommer att realiseras senare.  
   
De största överskridningarna uppstod i sektorn för fostran och lärande, 
16 miljoner euro, samt i affärsverket Esbo lokaler, 11,3 miljoner 
euro.   Dessutom uppkom enskilda överskridningar i andra sektorer.  
   
I samband med tredje delårsrapporten beslutade fullmäktige om 
ändringar i anslagen för driftsekonomin, så att ändringsbehoven skulle 
vara så realistiska som möjligt.  En del avvikelser i driftsekonomin och 
investeringarna hade inte förutsetts i delårsrapporten.   
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Sektorerna och resultatenheterna ska ägna utarbetandet av prognoser 
särskild uppmärksamhet och utnyttja den analys som datasystemet för 
ledning och ekonomistyrning (JoTo) möjliggör. På så sätt kan en bättre 
lägesbild av stadens ekonomiska situation produceras. De i förhållande 
till fullmäktige bindande nivåernas avvikelser från den ändrade 
budgeten rapporteras närmare i bokslutet.  
   
Skattefinansieringen uppgick till 1 226 miljoner euro. 
Skattefinansieringen (skatteintäkter och statsandelar) överskred den 
ursprungliga budgeten med 4,2 miljoner euro. Uppskattningen av 
skatteinkomsterna i budgeten för 2024 lyckades ganska bra, men 
prognosen under året försvårades av ovissheten av hur det allmänna 
ekonomiska läget och den ökade arbetslösheten slutligen skulle 
påverka utfallet av skatteinkomsterna. Utöver den osäkra ekonomiska 
utvecklingen försvårades skatteprognosen av ändrad periodisering av 
skatterna mellan kalenderåren.  
  
År 2023 var den första räkenskapsperioden med den 
finansieringsmodell för kommunerna som reviderades vid vårdreformen. 
Skatteutfallet 2023 påverkades ytterligare av reformens så kallade 
skattesvansar. Skattesvansarna försvann år 2024 och stadens 
skatteintäkter minskade från år 2023 med 9 procent, det vill säga 82 
miljoner euro.   
  
Kommunalskatteintäkterna var 526 miljoner euro, en miljon euro mer 
än den ursprungliga budgeten.  Rättelsen av kommunalskatteintäkterna 
för skatteåret 2023 är 14 miljoner euro negativ. På grund av rättelsen 
sänktes uppskattningen av kommunalskatten under året, men 
redovisningarna i november-december var större än väntat och den 
ursprungliga budgeten följdes. Skatteinkomsterna påverkades av en 
nationellt oväntad ändring av periodiseringen av förskottsinnehållningen 
på förvärvsinkomster, varför förskottsinnehållningarnas andel var 
exceptionellt stor år 2024.  
  
Fastighetsskatten höjdes vid fastighetsskattereformen. Den nedre 
gränsen för fastighetsskatten på mark steg vid ingången av 2024. 
Fastighetsskatteintäkterna var 162 miljoner euro, en ökning på 19 
miljoner euro (13,3 procent) från föregående år. 
Fastighetsskatteintäkterna underskred den ursprungliga budgeten med 
3 miljoner euro. En del av fastighetsskatten för 2024 förfaller till 
betalning i januari och februari 2025.  
  
Samfundsskatteintäkterna var 141 miljoner euro, vilket överskrider 
budgeten med 8 miljoner euro. De tilläggsförskott för 2023 som 
redovisades i början av året var större än man räknat med och det 
ökade hela årets intäkter i Esbo. Enligt förhandsuppgifterna minskade 
samfundsskatteintäkterna i hela landet med 7,9 procent år 2024. De 
slutliga uppgifterna preciseras när beskattningen har slutförts.  
  
I statsandelar fick staden 397 miljoner euro. Till statsandelarna hänförs 
emellertid också vårdreformsposterna, såsom förändringsbegränsaren 
och övergångsutjämningen. De utgör 161 miljoner euro, det vill säga 
40,6 procent av statsandelarna.  Med vårdreformsposterna korrigeras 



 
 
Esbo stad Protokoll  20/70 
 
Fullmäktige § 12 24.02.2025 
 
 
 

 

skillnaden mellan intäkter och kostnader som överförts från 
kommunerna vid vårdsreformen. På årsnivå minskade stadens 
skatteintäkter cirka 200 miljoner euro mer än staden hade haft 
kostnader för social- och hälsovården. Obalansen korrigeras endast 
delvis med vårdreformsposter, som räknas till statsandelarna, vilket de 
dock inte är. Vårdreformsposterna är i själva verket kompensation för 
skatteintäkter som staden förlorade i vårdsreformen.  
   
Fondernas marknadsvärde ökade år 2024, då både räntorna och 
aktierna gav god avkastning. De olika fonderna har avkastat mellan 5,2 
procent och 9,5 procent (i marknadsvärde). Fondernas 
bokföringsmässiga resultat var 40,6 miljoner euro mot 16,7 miljoner 
euro i den ursprungliga budgeten. Den största avvikelsen från 
prognosen berodde på överlåtelsevinster på värdepapper från 
investeringsfonden för basservice och markförvärv, som överskred 
budgeten med 17,9 miljoner euro.  
  
Årsbidraget var 306,7 miljoner euro och räkenskapsperiodens resultat 
var 104,8 miljoner euro. Det finns enskilda poster som ännu inte 
framgår av förhandsbeskedet, men som kommer att ingå i det slutliga 
bokslutet.  
   
Stadens investeringsnivå är hög – nettoinvesteringarna var nästan 
330 miljoner euro  
   
Stadens nettoinvesteringar var sammanlagt 330 miljoner euro, mer 
än året innan. Anslaget för nybyggnad var 97,7 miljoner euro och 
utfallet 78,5 miljoner euro. Anslaget underskreds främst beroende på 
projektens timing.  
  
Anslagen för byggande av infrastruktur höjdes under året med 43,5 
miljoner euro och var sammanlagt 138,4 miljoner euro. Investeringarna 
genomfördes nästan som planerat.  
   
Verksamhetens och investeringarnas kassaflöde var cirka 19 miljoner 
euro negativt. Årsbidraget räckte inte till för finansieringen av 
investeringarna.  Kassaflödet var dock bättre än den ursprungliga 
budgeten. Resultatet förbättrades av fondernas avkastning, som i 
huvudsak styrs till fonderna och inte direkt förbättrar kassaflödet till 
tjänsteproduktionen.  
   
Budgetlån lyftes inte, eftersom likviditeten var god. Lånen amorterades 
med 47,3 miljoner euro. Av stadens låneportfölj på 790,1 miljoner euro 
var 86,08 procent lån med fast ränta. Låneportföljens genomsnittliga 
ränta var 1,24 procent. Stadens kassasituation var god och 
kassaplaceringarna avkastade 19,6 miljoner euro, cirka 4,7 procent. 
Med denna avkastning täcktes även låneräntorna på 10,1 miljoner 
euro.  
   
Hela koncernens ekonomi rapporteras i koncernbokslutet som 
färdigställs i mars 2025.  
  
Staden hade cirka 11 100 anställda i slutet av år 2024 
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Cirka 5 000 anställda överfördes från staden till Västra Nylands 
välfärdsområde i början av år 2023. Staden hade cirka 11 130 anställda 
i slutet av året, av vilka 78 procent arbetar i sektorn för fostran och 
lärande.   
   
Personalen ökade med 173 personer.  Av personalen var 7 616 
personer fast anställda och 3 514 visstidsanställda.  Kostnaderna för 
den egna personalen och den inhyrda arbetskraften ökade med 3,5 
procent under året. Personalkostnaderna ökade med 4,4 procent och 
kostnaderna för inhyrd arbetskraft minskade med cirka 15 procent. 
Personalkostnaderna ökade på grund av att nya uppgifter inrättades 
och på grund av att den allmänna tillgången på arbetskraft förbättrades 
och obesatta vakanser kunde tillsättas. Samtidigt minskade 
användningen av inhyrd arbetskraft avsevärt. 
 
Förhandsbesked om uppnåendet av resultatmålen på stadsnivå år 
2024 
 
Staden hade ställt 26 resultatmål för hela staden år 2024. Av dessa 
torde 18 nås. Fem mål torde nås i huvudsak. Tre av målen torde inte 
nås.  
  
Två av avvikelserna anknyter till unga. Den ena av dessa hänför sig till 
ungdomsarbetslösheten, som efter de senaste mätresultaten åter har 
börjat öka och är lika stor som den allmänna arbetslösheten, det vill 
säga 10,9 procent. Det är dock viktigt att notera att 
ungdomsarbetslösheten i huvudstadsregionen i snitt är 12,3 procent. 
Situationen är alltså relativt sett bättre i Esbo. Det går mot det sämre 
också i fråga om målet att förebygga mobbning. Enligt en elevenkät har 
situationen förvärrats, både beträffande bristen på vuxet ingripande och 
upplevd mobbning. Den tredje avvikelsen gäller ökning av antalet 
arbetstillfällen i företag. Enligt uppskattningar har en sådan ökning inte 
inträffat under fjolåret. Uppnåendet av resultatmålen försvåras särskilt 
av det allmänna marknadsläget och de offentliga finansernas situation i 
Finland.   
  
Positiva resultat har nåtts till exempel gällande personalens 
kundnöjdhet inom småbarnspedagogiken och hur lockande 
arbetsplatserna är. Polisens störningsindex pekar på positiva resultat. 
Esbo har de bästa siffrorna av de stora städerna. Tillstånden för 
byggande har en bit kvar till det övergripande målet, men utvecklingen 
har varit positiv. Till exempel behandlas 83 procent av ansökningarna 
om tillstånd för byggande av egnahemshus på mindre än 75 dygn. 
Positivt är också att färden mot klimatneutralitet framskrider enligt plan 
och att hållbar mobilitet har ökat med 6 procentenheter från föregående 
mätning. Det är också uppiggande att antalet nystartade företag och 
finansieringen av dem har ökat jämfört med året innan.  
 
Koncernrapport, förhandsbesked om uppnåendet av målen och 
genomförande av verksamheten 2024 
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Koncernrapporten för januari–december 2024 rapporterar om 
Esbokoncernens viktigaste sammanslutningars ekonomi och 
verksamhet ur resultatmålens synvinkel. Uppgifterna om 
samkommunen Helsingforsregionens trafik (HRT) och samkommunen 
Helsingforsregionens miljötjänster (HRM) presenteras närmare i en 
separat ägarstyrningsrapport.   
  
Fullmäktige uppställde i budgeten för 2024 sammanlagt 32 mål för 
stadens koncernsammanslutningar, av vilka 19 torde nås. Nio mål 
uppnåddes delvis och följande fyra mål uppnåddes inte: ekonomin är i 
balans och produktiviteten ökar (Omnia), yrkesutbildningens anseende 
ökar (Omnia), självfinansieringsandelen ökar (EMMA) och 
självfinansieringsandelen ökar (Esbo teater).  
  
De uppgifter som presenteras i koncernrapporten och 
huvudstadsregionens ägarstyrningsrapport hör till bokslutets 
förhandsuppgifter och kan ändras till det ordinarie bokslutet.  
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 28 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar för kännedom 
förhandsbeskedet om bokslutet 2024. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

2 Tilinpäätöksen ennakkotieto 2024 
3 Konserniraportti tammi-joulukuu 2024 
4 ETP_tulostavoitteet 2024 
5 PKS-omistajaohjausraportti HSL ja HSY Q4-2024 
6 Vastaukset vuoden vuoden 2024 pöytäkirjamerkintöihin 
7 Vastaukset vuoden vuoden 2024 pöytäkirjamerkintöihin 

 
Tilläggsmaterial 

- ST Tuloslaskelma TP 2024 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 19/00.01.01/2025 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 13 
 
 
§ 13 
Ändring av förvaltningsstadgan med anledning av ändringar av 
bygglagen med mera 

 
Beredning och upplysningar: 
Lövgren Reetta 
Kare Aleksi 
Kammonen Riitta-Liisa 
Tiihonen Erja 
Hakala Katja 
Kaukonen Katariina 
Aumala Petteri 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige 
 
1 
ändrar förvaltningsstadgan i enlighet med bilagan, 
 
2 
ändrar förvaltningsstadgan del I Förtroendeorganen, 2 kap. 
Stadsstyrelsen och ledning av staden, 2 § Sammansättning 4 mom. till: 
Sysselsättningssektionen består av sju ledamöter med personliga 
ersättare. Fullmäktige väljer sektionens ledamöter och ersättare. Esbo 
stad utser fem ledamöter och personliga ersättare. Grankulla stad utser 
två ledamöter och personliga ersättare. Dessutom utser Esbo stad 
ordföranden och vice ordföranden. I sysselsättningssektionen ska de 
båda inhemska språkgruppernas representativitet beaktas. Som 
ordförande för sektionen fungerar stadsstyrelsens ordförande eller vice 
ordförande. Till ersättare i sektionen kan också väljas en person utanför 
stadsstyrelsen, 
 
3 
ändrar förvaltningsstadgan del I Förtroendeorganen, 3 kap. 
Revisionsnämnden 4 § Nämndens uppgifter 2 mom. 4 punkten som 
följer: 
 
framställa förslag till budget och ekonomiplan samt godkänna 
nämndens utvärderingsprogram, 
 
4 
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fogar till förvaltningsstadgan, del II Förvaltning, beslutsfattande och 
sammanträdesförfarande 10 § Närvaro- och yttranderätt, 
Stadsstyrelsens sektioner: i sysselsättningssektionen 
livskraftsdirektören, 
 
5 
beslutar att ändringarna träder i kraft genast vid fullmäktiges beslut. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ändringar som föranleds av den nya bygglagen 
 
Den nya bygglagen (751/2023) trädde i kraft 1.1.2025. Fullmäktige 
uppdaterade förvaltningsstadgan 9.12.2024 bland annat på grund av 
bygglagen. Riksdagen godkände andra ändringar av bygglagen ännu 
därefter (behandlingsuppgifterna för RP 101/2024 rd). Dessa ändringar 
trädde också i kraft 1.1.2025 (lag om ändring av bygglagen 897/2024). 
Dessa ändringar trädde också i kraft 1.1.2025 (lag om ändring av 
bygglagen 897/2024). Lagändringen föranleder ändringar i 
förvaltningsstadgans del I. 
 
Till förvaltningsstadgan I delen 4 kap. 18 § Stadsplaneringsnämndens 
beslutanderätt fogas bestämmelser om beslut om tillstånd att placera 
projekt för omställning till ren energi. Om den som ansöker om bygglov 
begär det, ska en granskning av förutsättningarna inom 
områdesanvändningen i fråga om ett industriprojekt för omställning till 
ren energi göras genom ett placeringstillstånd utan detaljplan eller 
generalplan, i vilken det bestäms att planen får användas som grund för 
beviljande av bygglov (43 a § 1 mom. i bygglagen). I bygglagen finns 
närmare bestämmelser om förutsättningarna för tillstånd att placera 
projekt för omställning till ren energi och om utredning av 
konsekvenserna. 
 
I förvaltningsstadgans I del 4 kap. 21 § Miljö- och byggnadsnämndens 
särskilda uppgifter och beslutanderätt ändras 10 punkten så att 
industriprojekt för omställning till ren energi utesluts ur de separata 
placeringstillstånd som nämnden beslutar om. Dessutom föreslås det 
att punkt 11 ses över. 
 
Enligt den ursprungliga 56 § i bygglagen beviljas tillstånd att riva en 
byggnad av kommunen. Lagen ändrades till att rivningslov beviljas av 
byggnadstillsynsmyndigheten. Enligt ett tillägg i lagen beviljar 
kommunen rivningslov för byggnader som skyddats i detaljplanen och 
som ägs av kommunen eller ett kommunägt bolag. Enligt 130 § i 
markanvändnings- och bygglagen (132/1999), som gällde före 
1.1.2025, beviljades rivningslov alltid av byggnadstillsynsmyndigheten. 
Enligt den nya punkt 11 beviljas alla rivningslov fortsättningsvis av 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.riksdagen.fi%2FSV%2Fvaski%2FKasittelytiedotValtiopaivaasia%2FSidor%2FRP_101%2B2024.aspx&data=05%7C02%7C%7Ca2f4882a72e04923f5bd08dd4c3a1401%7C6bb04228cfa542139f39172454d82584%7C1%7C0%7C638750534511557164%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=DUH6qd3HsAT9Z17F1d8xmHKko9a5D78GX8ZEq7pxz18%3D&reserved=0
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byggnadstillsynsmyndigheten, det vill säga miljö- och 
byggnadsnämnden, också när det är fråga om byggnader som skyddats 
i detaljplanen och som ägs av kommunen eller ett kommunägt bolag. 
Övriga rivningslov beviljas enligt bygglagen alltid av  
byggnadstillsynsmyndigheten, det vill säga miljö- och 
byggnadsnämnden, om inte denna har överfört behörigheten till en 
tjänsteinnehavare. 
 
Ändring av behörigheten för stadsstyrelsen och 
stadsmiljösektorns tjänsteinnehavare 
 
Till förvaltningsstadgan, I delen 2 kap. 3 § fogas att stadsstyrelsen 
beslutar om godkännande av markanvändningsavtal och därtill hörande 
föravtal samt föravtal i anslutning till genomförandet av detaljplanen. I 
samband med markanvändningsavtalen ska parterna i regel ingå ett 
föravtal om markägararrangemang i anslutning till detaljplanen, såsom 
överlåtelse av allmänna områden till staden. Marken överlåts slutligt när 
detaljplanen har trätt i kraft. Föravtalet har inkluderats i 
markanvändningsavtalet så länge markanvändningsavtal har ingåtts i 
Esbo. Med ändringen stärks denna praxis och säkerställs att 
verksamheten följer förvaltningsstadgan. 
 
Till förvaltningsstadgan, III delen 5 kap. 5 § fogas behörighet för 
infrastrukturtjänstchefen att besluta om debitering av avgifter för 
försummelse och anmärkning. Enligt den av tekniska nämnden 
godkända prislistan ”Avgifter och taxor för användning av allmänna 
områden” kan omprövning begäras i fråga om påförande av 
försummelse- och anmärkningsavgifter. Nämnden har inte angett vilken 
tjänsteinnehavare som beslutar om verkställighet av försummelse- och 
anmärkningsavgifter. 
 
Det är inte fråga om en åtgärd av den kommunala tillsynsmyndigheten, 
utan om en betalningspåföljd som hänför sig till en anmärkning och 
uppmaning till åtgärder som föregår den. Om anmärkningen och 
uppmaningen till åtgärder jämte betalningspåföljd inte avhjälper bristen 
eller försummelsen, överförs ärendet till tillsynsmyndigheten för 
behandling. Enligt I delen 4 kap. 24 § 11 punkten i förvaltningsstadgan 
är det tekniska nämnden som är kommunens tillsynsmyndighet enligt 
lagen om underhåll och renhållning av gator och vissa allmänna 
områden. 
 
Övriga ändringar i förvaltningsstadgan 
 
Bestämmelsen om sammansättningen av stadsstyrelsens 
sysselsättningssektion preciseras så att den motsvarar bestämmelserna 
om de andra sektionerna. Till bestämmelsen om 
sysselsättningssektionens sammansättning föreslås följande tillägg: 
Som ordförande för sektionen fungerar stadsstyrelsens ordförande eller 
vice ordförande. Till ersättare i sektionerna kan också väljas en person 
utanför stadsstyrelsen. Dessutom fogas till förvaltningsstadgan, del II 
Förvaltning, beslutsfattande och sammanträdesförfarande, 10 § 
Närvaro- och yttranderätt, att livskraftsdirektören är föredragande med 
närvaro- och yttranderätt i sysselsättningssektionen. 
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Nämndernas skyldighet att utarbeta en verksamhetsberättelse har 
tidigare slopats från nämndernas uppgifter. Revisionsnämnden har dock 
fortfarande denna skyldighet. Revisionsnämnden utarbetar årligen en 
utvärderingsberättelse och därför föreslås det att godkännandet av 
verksamhetsberättelsen stryks ur revisionsnämndens uppgifter. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 29 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige 
 
1 
ändrar förvaltningsstadgan i enlighet med bilagan, 
 
2 
ändrar förvaltningsstadgan del I Förtroendeorganen, 2 kap. 
Stadsstyrelsen och ledning av staden, 2 § Sammansättning 4 mom. till: 
Sysselsättningssektionen består av sju ledamöter med personliga 
ersättare. Fullmäktige väljer sektionens ledamöter och ersättare. Esbo 
stad utser fem ledamöter och personliga ersättare. Grankulla stad utser 
två ledamöter och personliga ersättare. Dessutom utser Esbo stad 
ordföranden och vice ordföranden. I sysselsättningssektionen ska de 
båda inhemska språkgruppernas representativitet beaktas. Som 
ordförande för sektionen fungerar stadsstyrelsens ordförande eller vice 
ordförande. Till ersättare i sektionen kan också väljas en person utanför 
stadsstyrelsen, 
 
3 
ändrar förvaltningsstadgan del I Förtroendeorganen, 3 kap. 
Revisionsnämnden 4 § Nämndens uppgifter 2 mom. 4 punkten som 
följer: 
 
framställa förslag till budget och ekonomiplan samt godkänna 
nämndens utvärderingsprogram, 
 
4 
fogar till förvaltningsstadgan, del II Förvaltning, beslutsfattande och 
sammanträdesförfarande 10 § Närvaro- och yttranderätt, 
Stadsstyrelsens sektioner: i sysselsättningssektionen 
livskraftsdirektören, 
 
5 
beslutar att ändringarna träder i kraft genast vid fullmäktiges beslut. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
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Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

8 Parallelltext - Ändringar av förvaltningsstadgan som förutsätts av 
bygglagen, del I och III 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 350/00.01.03/2025 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 14 
 
 
§ 14 
Avslutning av de förvaltningsövergripande utvecklingsprogrammen för 
fullmäktigeperioden 2021–2025 

 
Beredning och upplysningar: 
Hoverfält Päivi 
Rönkkönen Sanna 
Laitala Pasi 
Ikäheimonen Taru 
Viik-Kajander Maarit 
Rintala Lea 
Lyytikäinen Johanna 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige 
 
1 
avslutar de förvaltningsövergripande utvecklingsprogrammen för 
fullmäktigeperioden 2021–2025, 
 
2 
antecknar de bifogade slutrapporterna för de förvaltningsövergripande 
utvecklingsprogrammen för kännedom, 
 
3 
antecknar för kännedom bifogade sammandrag av utvärderingen av 
utvecklingsprogramverksamheten. 
 

Behandling  
Järvinen lämnade understödd av Ampuja följande förslag till hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att det för fullmäktige läggs fram en analys av de 
ekonomiska konsekvenserna av de utvecklingsprogram som nu 
avslutas och av de konkreta ekonomiska fördelarna i effektiviseringen 
av stadens verksamhet. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
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Ordföranden frågade om Järvinens förslag till hemställan kan 
godkännas enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade 
ordföranden att mötet måste rösta. 
 
Ordföranden föreslog att de som understöder Järvinens förslag till 
hemställan röstar "ja" och de som motsätter sig förslaget röstar "nej". 
Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 
 
Fullmäktige förkastade Järvinens förslag till hemställan med 13 röster 
mot 56 och 5 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
De förvaltningsövergripande utvecklingsprogrammen, som sträcker sig 
över hela fullmäktigeperioden, utgör ett centralt hjälpmedel för att 
verkställa Berättelsen om Esbo. De fyra utvecklingsprogrammen utgör 
underlag för utveckling, försöksverksamhet och lärande. Med hjälp av 
programmen eftersträvar staden lösningar på centrala utmaningarna 
och utvecklingshelheter under fullmäktigeperioden tillsammans med 
stadens aktörer, invånare, kunder, partner och intressentgrupper. De 
förvaltningsövergripande utvecklingsprogrammen under 
fullmäktigeperioden 2021–2025 har varit: 
 
- Ett livskraftigt Esbo  
- Ett välmående Esbo  
- Ett hållbart Esbo  
- Evenemangens gemensamma Esbo 
 
Programmålen godkändes av fullmäktige 28.2.2022 och planerna för 
programmen av stadsstyrelsen 11.4.2022. Programmens styrgrupper 
bestod av förtroendevalda och tjänsteinnehavare. Fullmäktige har 
regelbundet informerats om hur arbetet framskrider. 
 
För utvärderingen av ledningen av programmet har nyckelpersoner 
intervjuats och enkäter riktats till styrgrupperna. I rapporterna kan man 
läsa om god praxis, utvecklingsbehov och synpunkter på inriktning av 
kommande programarbetet. Erfarenheterna visar att 
utvecklingsprogrammen har hjälpt staden att finna nya, innovativa 
lösningar på centrala utvecklingsutmaningar. Programmen har inom 
sina teman möjliggjort en mer långsiktig utveckling än vad enskilda 
projekt kan åstadkomma. Programmen har också utgjort värdefulla 
plattformar för en gemensam förståelse inom staden och med partner 
samt mellan tjänsteinnehavare och förtroendevalda. Enligt 
utvärderingen har verksamheten potential att utvecklas ytterligare och 
erbjuda lösningar på flera utmaningar i Esbo. Lärdomar av 
verksamheten kan också i större utsträckning utnyttjas i 
utvecklingsverksamheten. 
 
Slutrapporterna har uppgjorts under ledning av styrgrupperna. I 
rapporterna beskrivs resultaten, utvärderas framgångarna och ges 
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synpunkter på den fortsatta utvecklingen inom programmens 
temaområden. 
 
Nedan följer en kort beskrivning av programmens viktigaste resultat. 
 
Ett livskraftigt Esbo  
 
Med programmet Ett livskraftigt Esbo eftersträvas liksom tidigare 
programperioder en positiv inverkan på stadens livskraft. Det långsiktiga 
målet var att öka stadens attraktion för internationella företag och 
experter, förbättra matchningen av arbetskraft och arbetstillfällen och 
stärka företagsvänligheten i hela staden. 
 
Programverksamheten bestod av projekt, utredningar, försök och 
samarbete som egen verksamhet, finansiering eller medfinansiering. 
Syftet med utvecklingsverksamheten var också att förändra hela 
stadens verksamhet. Dessutom fördjupade man sig i livskraftspolitikens 
möjligheter med hjälp av föredrag och besök av experter. Teman var 
bland annat den allestädes i staden närvarande internationella prägeln, 
företagstjänsternas ryktbarhet och upplevda kvalitet, Espoo Talent Hub, 
innovationsekosystem, reformen av sysselsättningstjänsterna samt 
tjänster till unga. 
 
Ett välmående Esbo 
 
Genom utvecklingsprogrammet Ett välmående Esbo främjades 
Esbobornas möjligheter att sköta sitt välmående och att ingå i en 
gemenskap. Programmets viktigaste resultat har varit att 
medvetenheten om betydelsen av social sammanhållning och psykiskt 
välmående och kunskaperna om hur man stöder dessa har 
vidareutvecklats. Kuulumme yhdessä! – en serie evenemang som 
ordnades av elevkårer och välfärdsveckor som ökar samhörigheten 
rönte beröm bland unga. Dessutom har man framgångsrikt främjat 
delaktighet med åtgärder för tillgänglighet. Exempel på sådant är 
byggandet av en tillgänglig naturstig och rastplats i Lakisto, ordnandet 
av ParaSchoolDay i skolorna och etablering av seniorbilen som en 
permanent del av stadens verksamhet. En lyckad lösning för att beakta 
specialgrupper på bästa möjliga sätt var att ta med representanter för 
äldrerådet och rådet för personer med funktionsnedsättning i 
styrgruppen. 
 
Ett hållbart Esbo 
 
Programmet Ett hållbart Esbo stödde fullmäktiges mål att staden ska 
vara ett globalt exempel på uppnåendet av FN:s mål för hållbar 
utveckling och klimatneutral år 2030. Programmet har främjat hållbara 
lösningar, grön omställning och ökad hållbarhet i staden genom 
samarbete, försök och utvecklingsverksamhet. Med programmet har 
man stött en ändring av verksamhetssätt och en förnyelse av 
verksamhetsmiljön genom att skapa och stärka samarbete mellan olika 
aktörer i Esbo. Under fullmäktigeperioden genomfördes sammanlagt 30 
projekt inom programmet. Projekten använde nästan sex miljoner euro, 
varav cirka 70 procent var extern finansiering. 
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Centrala framgångar under programperioden har varit stärkning av det 
förvaltningsövergripande samarbetet samt sammanställning och 
enhälligt godkännande i fullmäktige av färdplanen för ett klimatneutralt 
Esbo 2030. Under programperioden har klimatutsläppen fortsatt att 
minska, och staden har stärkt sin roll som föregångare inom hållbarhet 
nationellt och internationellt genom att utnyttja EU-finansiering och 
forskningssamarbete. Den av Europeiska kommissionen utfärdade 
märkningen Mission Label för klimatarbetet i Esbo visar Esbos 
pionjärskap och trovärdiga plan för att uppnå klimatmålet. Mission Label 
stärker Esbos profilering som ett internationellt försöks- och 
innovationscentrum för miljövänliga och smarta stadslösningar. 
Möjliggörande av hållbarhet och integrering av hållbarhet i 
verksamheten bör fortsätta. Kontinuiteten i arbetet stöds av stadens 
kompetenscenter för hållbar utveckling. 
 
Evenemangens gemensamma Esbo 
 
Programmet Evenemangens gemensamma Esbo främjade och 
genomförde utveckling av Esbo som en social och attraktiv 
evenemangsstad. Programmet har vidtagit många konkreta åtgärder 
och det förvaltningsövergripande evenemangsarbetet inom staden och 
partnersamarbetet har framskridit avsevärt. 
 
Många konkreta resultat uppnåddes. Exempel på sådana är 
genomförandet av ”Esbo 50 år som stad” år 2022, inrättande av en 
grupp av olika myndigheter som sköter möjliggörande av och tillstånd 
för evenemang samt inledning och utveckling av analys av data, 
forskning och kunskap om evenemang. I omfattande nätverk 
utarbetades dessutom principer för evenemang i Esbo för att stödja 
uppnåendet av programmets långsiktiga mål. Programmet bidrog till 
utvecklingen av en kundorienterad servicekedja, ett pilotförsök med en 
evenemangsrådgivare inleddes och en handbok för hållbara 
evenemang utarbetades. Dessutom ordnades helt nya evenemang, 
såsom ett tillgängligt evenemang för unga, motionsevenemanget 
NouxFest, en sommarterrass i köpcentret Sello och platser för pop-up-
evenemang. Programarbetet fortskred framgångsrikt fram till slutet av 
programperioden. Många konkreta åtgärder genomfördes och de 
strategiska målen främjades. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 30 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige 
 
1 
avslutar de förvaltningsövergripande utvecklingsprogrammen för 
fullmäktigeperioden 2021–2025, 
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2 
antecknar de bifogade slutrapporterna för de förvaltningsövergripande 
utvecklingsprogrammen för kännedom, 
 
3 
antecknar för kännedom bifogade sammandrag av utvärderingen av 
utvecklingsprogramverksamheten. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

9 Loppuraportti Elinvoimainen Espoo 
10 Loppuraportti Hyvinvoiva Espoo 
11 Loppuraportti Kestävä Espoo 
12 Loppuraportti Tapahtumien yhteisöllinen Espoo 
13 Kooste kehitysohjelmatoiminnan arvioinnista 
14 Äänestyslista § 14 

 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 358/00.01.02/2025 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 15 
 
 
§ 15 
Den omfattande välfärdsberättelsen 2022-2025 

 
Beredning och upplysningar: 
Ikäheimonen Taru 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den omfattande välfärdsberättelsen 2022–2025. 
 

Behandling  
Kerola lämnade understödd av Marttila följande förslag till hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att välfärdsberättelsen i fortsättningen också 
lyfter fram skillnader mellan stadens områden, så att eventuell 
segregation kan förebyggas och nödvändiga åtgärder riktas rätt. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Kerolas förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att välfärdsberättelsen i fortsättningen också 
lyfter fram skillnader mellan stadens områden, så att eventuell 
segregation kan förebyggas och nödvändiga åtgärder riktas rätt. 
 

Redogörelse  
Främjandet av kommuninvånarnas hälsa och välfärd är en av 
kommunens centralaste uppgifter enligt 1 § i kommunallagen 
(410/2015). 
 
Enligt 12 § i hälso- och sjukvårdslagen (2010/1326) ska en rapport om 
kommuninvånarnas välfärd och om de åtgärder som har vidtagits för att 
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främja välfärden lämnas till kommunfullmäktige varje år. Därtill ska en 
mer omfattande välfärdsberättelse utarbetas en gång per 
fullmäktigeperiod. Uppgiften har kvarstått hos kommunerna också efter 
vårdreformen. Kommunernas och välfärdsområdenas uppgifter inom 
främjande av hälsa och välfärd fastställs i lagen om ordnande av social- 
och hälsovård (612/2021). 
 
Välfärdsberättelsen 2022–2025 är den mer omfattande 
välfärdberättelsen som lagen förutsätter. Berättelsen utarbetas en gång 
per fullmäktigeperiod. Välfärdsberättelsen fokuserar i synnerhet på 
rapportering om genomförandet av välfärdsmålen och 
välfärdsåtgärderna som ställts för fullmäktigeperioden. 
Välfärdsberättelsen består av tre delar. I början av publikationen 
beskrivs hur främjandet av hälsa och välfärd utförs i Esbo, hur detta 
syns i Berättelsen om Esbo, och välfärdsledningens struktur. Därefter 
beskrivs kortfattat bland annat de åtgärder som vidtagits under 
fullmäktigeperioden, de bakgrundsfaktorer som påverkar välbefinnandet 
och centrala plock om välfärden bland olika åldersgrupper. I slutet 
föreslås fokusområden som grund för välfärdsplaneringsarbetet för den 
nya fullmäktigeperioden. 
 
Vid sidan om publiceringen av välfärdsberättelsen 2022–2025 har man 
gjort en sammanställning om situationen i omvärlden. I 
sammanställningen har man tagit fram närmare information om 
Esbobornas välfärd. Sammanställningen finns på stadens webbplats. 
Välfärdsberättelsen är en kompakt berättelse om välfärdens tillstånd 
och de åtgärder som vidtagits under den gångna fullmäktigeperioden. 
Berättelsen kompletteras av sammanställningen om situationen i 
omvärlden. 
En expertgrupp för främjande av välfärd, hälsa och delaktighet, som 
består av experter inom olika sektorer, svarade för sammanställandet 
av välfärdsberättelsen. Tre förvaltningsövergripande styrgrupper för 
välfärdsarbete bland olika åldersgrupper, det vill säga barn och unga, 
personer i arbetsför ålder och de äldre, svarade för att sammanställa 
välfärdsplanerna enligt åldersgrupp. Stadens ledningsgrupp samt 
styrgruppen för främjande av välfärd och hälsa på stadsnivå svarar för 
ledningen av helheten för välfärdsarbetet. 
 
Välfärdsberättelsen översätts till svenska efter fullmäktiges 
godkännande. 
 
Esbobornas välfärd i välfärdsberättelsen 
 
Esbobornas välfärd är bättre än finländarnas i snitt, enligt flera 
uppföljningsindikatorer. Befolkningen i Esbo är välutbildad och har låg 
sjukfrekvens. I synnerhet levnadsvanorna bland personer i arbetsför 
ålder har enligt flera olika mätare utvecklats positivt. I den föregående 
granskningen lyftes utmattning bland flickor i gymnasieåldern fram som 
ett orosmoment. Enligt den senaste enkäten Hälsa i skolan har 
situationen förbättrats. Erfarenheterna av delaktighet bland barn och 
unga har också förbättrats.  
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De centrala utmaningar som ligger till grund för den upplevda välfärden 
i Esbo gäller bland annat levnadsvanor, sysselsättning, 
befolkningstillväxt och kampen mot segregation i bostadsområdena. 
Kriget i Ukraina och inrättandet av välfärdsområden samt den 
ekonomiska recessionen har också påverkat den upplevda välfärden. 
Fenomen som försämrar välfärden i Esbo är också riksomfattande 
fenomen: upplevelsen av ensamhet, antalet arbetslösa och erfarenheter 
av våld har ökat. Dessutom har användningen av e-cigaretter och snus 
ökat särskilt bland unga. Dessa fenomen återspeglas också i stor grad i 
den psykiska hälsan.  
   
Tyngdpunkter inom välfärdsarbetet åren 2026–2029 
 
Välfärdsplanen utarbetas en gång under fullmäktigeperioden i brett 
samarbete med förtroendevalda, tjänsteinnehavare och andra 
intressentgrupper. Det nya fullmäktige godkänner välfärdsplanen 2026–
2029, där Esbo stads mål och åtgärder för främjande av välfärd och 
hälsa beskrivs. Utifrån lägesbilden i välfärdsberättelsen 2022–2025 har 
den beredande expertgruppen lyft fram följande fenomen som centrala 
förslag till fokusområden i välfärdsplanen för den kommande 
fullmäktigeperioden: 
 
1. Stärkande av möten och relationer mellan människor (minskning av 

ensamhet) 
2. Stärkande av säkerheten (minskat våld)  
3. Stärkande av psykisk hälsa 
  
Fokusområdena i det välfärdsarbete som beskrivs i välfärdsplanen för 
den kommande fullmäktigeperioden fastställs slutgiltigt utifrån Esbo 
stads nya strategi.  
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 31 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den omfattande 
välfärdsberättelsen 2022–2025. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

15 Esbo stads omfattande välfärdsberättelse 2022–2025 
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Tilläggsmaterial 
  

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3889/10.00.02/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 16 
 
 
§ 16 
Beviljande av tilläggsanslag för köp av ett outbrutet område av det 
outbrutna området 49-439-1-206-M604 i Alberga och Fågelberga 

 
Beredning och upplysningar: 
Elfvengren Ilkka 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag för köp av ett outbrutet område av 
det outbrutna området 49-439-1-206-M604 i Alberga och Fågelberga. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Spoki Oy, som ägs av Sponda, äger det outbrutna området 49-439-1-
206-M604 i Alberga och Fågelberga. De områden som återstår av det 
outbrutna området är huvudsakligen parker och rekreationsområden 
enligt detaljplanen med betckningarna P, VP och VL. Ett av skiftena på 
det outbrutna området som köps är ett område väster om Vermo 
travbana som anvisats för samhällsteknisk service med betckningarna 
ET-2/k och ET-1. Spoki Ab kan inte använda de områden som i 
detaljplanen anvisats för allmänt bruk och därför köper staden dem. 
Den totala arealen av det outbrutna området som staden köper är cirka 
14,9 hektar. Området består av sju skift som visas på kartan. 
 



 
 
Esbo stad Protokoll  38/70 
 
Fullmäktige § 16 24.02.2025 
 
 
 

 

 
Bild 1 Det outbrutna område med skiften markerade med orange på 
guidekartan 
 
I Cikoriekvarnsparken finns den gamla cikoriakvarnens byggnader, som 
är privatägda och fortfarande används för boende och arbetsplatser. 
Staden kommer genom ett separat beslut att hyra ut gårdsplanen till 
byggnadernas ägare. Framtiden för Cikoriekvarnsparkens bebyggda 
område kommer i sinom tid att avgöras i en detaljplan. I början av 2010-
talet gjordes ett utkast till detaljplan där området anvisades för 
arbetsplatser. För närvarande är ingen detaljplan anhängig. 
 
På Vaktbrantens skifte finns en privatägd bostadsbyggnad och 
ekonomibyggnad i rivningsskick. Arrendeavtalet för gårdsplanen har 
löpt ut och byggnaderna har inte varit i bruk på flera år. Spoki Ab har 
tagit reda på vem som äger byggnaderna. Den sannolika ägaren har 
meddelat Spoki Oy att hen är beredd att sälja byggnaderna till staden 
för ett nominellt pris efter försäljningen av markbottnen. Staden kommer 
att förvärva byggnaderna antingen genom frivilligt köp eller genom 
inlösningsförfarande enligt 98 § 1 mom. i lagen om 
områdesanvändning. Staden kommer att svara för rivningen av 
byggnaderna och kostnaderna för rivningen. 
 
Köpesumman för det outbrutna området har avtalats till 2 151 000 euro. 
Styckpriset är därmed cirka 14,40 euro per m². Skiftena har i 
generalplanen anvisats för rekreation, boende och arbetsplatser. 
Prissättningen baserar sig på skiftenas användningsändamål enligt 
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generalplanen och detaljplaner och delvis på uppskattning av värdet på 
byggplatser som inte ingår i detaljplanen. 
 
Anslaget för markförvärv är fem miljoner euro år 2025. Detta har redan i 
sin helhet bundits till markförvärv enligt föravtal som ingåtts i samband 
med markanvändningsavtal, till andra avtalade köp samt till 
kostnaderna för fyllnadsmark i havet vid Kägeludden. Därf ör behövs 
det ett tilläggsanslag som motsvarar köpesumman. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 27.1.2025 § 20 
 
Förslag  Föredragande 

Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 
 
Stadsstyrelsen 
 
1 
beslutar att Esbo stad av Spoki Oy köper ett outbrutet område på cirka 
14,9 hektar av det outbrutna området 49-439-1-206-M604 för 2 151 000 
euro, förutsatt att fullmäktige beviljar ett tilläggsanslag på 2 151 000 
euro för köpet. 
 
2 
bemyndigar stadsmiljödirektören att underteckna ett köpebrev med 
detaljerade affärsvillkor jämte bilagor och att göra tekniska ändringar i 
köpebrevet, 
 
3 
beslutar att köpebrevet ska undertecknas senast 30.11.2025. Har detta 
beslut då ännu inte vunnit laga kraft på grund av ändringssökande, ska 
köpebrevet undertecknas inom tre (3) månader efter att beslutet vunnit 
laga kraft,  
 
4 
föreslår att fullmäktige för anskaffning av det outbrutna området beviljar 
ett tilläggsanslag på 2 151 000 euro.  
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

16 Liitekartat määräalan ostaminen määräalasta 49-439-1-206-
M604 (liite ei saavutettava) 
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Tilläggsmaterial 
  

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3390/12.00.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 17 
 
 
§ 17 
Fråga om utbildning som handleder för examensutbildning (Hux-
utbildning) 

 
Beredning och upplysningar: 
Turpeinen Jaakko 
Stolt-Haglund Ida 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på 
Vanessa Kurris m.fl. fråga 10.10.2024 om Hux-utbildningen och 
konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Hopsu lämnade understödd av Gästrin m.fl. följande förslag till 
hemställan: 9.1 
 
Fullmäktige hemställer att det utreds hur lösningar som bäst stöder 
lärandet hos studerande med svaga språkkunskaper (så kallade 
nollspråkskunskaper) kan genomföras också vid sidan av Hux-
utbildningen och att det förs en aktiv dialog med staten om tillräcklig 
finansiering för detta. 
 
Hopsu lämnade understödd av Gästrin m.fl. följande förslag till 
hemställan: 9.2 
 
Fullmäktige hemställer att även de Hux-studerande som siktar på 
gymnasiestudier får goda möjligheter att genomföra gymnasiestudier 
och övergå till dem redan under Hux-läsåret. 
 
Efter avslutad diskussion sammanfattade ordföranden de förslag som 
hade lämnats under diskussionen och konstaterade att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
 
Därefter behandlades förslagen till hemställningar. 
 
Ordföranden frågade om Hopsus förslag till hemställan 9.1 kan 
godkännas enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade 
ordföranden att mötet måste rösta. 
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Ordföranden föreslog att de som understöder Hopsus förslag till 
hemställan 9.1 röstar ”ja” och de som motsätter sig förslaget röstar 
”nej”. Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 
 
Vid omröstningen godkände fullmäktige Hopsus förslag till hemställan 
9.1 med 65 röster mot 8 och 2 blanka. Röstningslistan bifogas till 
protokollet. 
 
Ordföranden frågade om Hopsus förslag till hemställan 9.2 kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget 
enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställningar: 
 
Fullmäktige hemställer att det utreds hur lösningar som bäst stöder 
lärandet hos studerande med svaga språkkunskaper (så kallade 
nollspråkskunskaper) kan genomföras också vid sidan av Hux-
utbildningen och att det förs en aktiv dialog med staten om tillräcklig 
finansiering för detta. 
 
Fullmäktige hemställer att även de Hux-studerande som siktar på 
gymnasiestudier får goda möjligheter att genomföra gymnasiestudier 
och övergå till dem redan under Hux-läsåret. 
 

Redogörelse  
Vanessa Kurri och 26 andra ledamöter lämnade 10.10.2024 in en fråga 
där de begär svar på följande frågor om Hux-utbildningen: 
 
1. Hur har man i Esbo lyckats med målet att de studerande som deltar i 
Hux-utbildningen avlägger antingen studentexamen eller yrkesexamen? 
 
2. Hur kan man inom Hux-utbildningen beakta behoven hos alla olika 
grupper och uppnås målen i praktiken? (till exempel hos dem som höjer 
sina vitsord) 
 
3. Hur fungerar ansökningsprocessen, de individuella planerna, 
handledningen, det särskilda stödet samt den generellt inriktade och 
individuella elevhälsan inom Hux-utbildningen i Esbo? 
 
4. Har Esbo nått alla läropliktiga som inte självständigt sökt sig till 
utbildning efter grundskolan eller som inte fått en studieplats? 
 
Bakgrund 
 
Hux-utbildningen riktar sig både till läropliktiga och till vuxna som 
behöver färdigheter och/eller handledning för att övergå till 
gymnasieutbildning eller yrkesutbildning. 
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Ett allmänt mål för Hux-utbildningen är att den studerande ska uppnå 
sådana studiefärdigheter som behövs för att hen ska kunna söka till 
gymnasieutbildning eller yrkesutbildning och klara av studierna.  
 
Med studiefärdigheter kan man avse till exempel kunskaper i 
undervisnings- eller examensspråket samt utveckling av 
ändamålsenliga studiemetoder och livskompetens. Under Hux-
utbildningen kan den studerande även höja vitsord från den 
grundläggande utbildningen, om det är nödvändigt för att få en viss 
studieplats. Därtill kan den studerande avlägga studier inom 
gymnasieutbildning och yrkesutbildning. 
 
I Esbo har Omnia sedan 1.8.2022 ordnat Hux-utbildning för sökande 
som avslutat den finska grundläggande utbildningen. Yrkesinstitutet 
Prakticum ordnar Hux-utbildning för dem som avslutat den svenska 
grundläggande utbildningen. Dessutom finns yrkesinstitutet Live i Esbo, 
som ordnar Hux-utbildning för studerande med behov av krävande 
särskilt stöd. 
 
Svar på frågorna 
1. Hur har man i Esbo lyckats med målet att de studerande som 
deltar i Hux-utbildningen avlägger antingen studentexamen eller 
yrkesexamen? 
 
De första studerande som deltagit i Hux-utbildningen har nu hunnit 
genomföra 1,5 år av gymnasie- eller yrkesutbildning, så det är för tidigt 
att säga om målet har uppnåtts. 
 
Det finns inga omfattande uppgifter om hur de som genomfört Hux-
utbildningen har placerat sig i utbildning på andra stadiet, men till 
exempel i Omnia har man följt upp 50 studerande som genomfört Hux-
utbildningen år 2024, och av dessa har 34 placerat sig i 
gymnasieutbildning. 
 
2. Hur kan man inom Hux-utbildningen beakta behoven hos alla 
olika grupper och uppnås målen i praktiken? (till exempel hos dem 
som höjer sina vitsord) 
 
Enligt lagen om utbildning som handleder för examensutbildning ska 
utbildningen ordnas så att den studerande kan söka till examensinriktad 
utbildning under den handledande utbildningen, om hen har uppnått 
tillräckliga färdigheter för övergången till examensinriktad utbildning 
(1215/2020, 13 §). 
 
Vid Omnia kan studerande inom Hux-utbildningen genomföra 
yrkesinriktade studier samt gymnasiestudier vid vuxengymnasiet enligt 
en individuell plan. 
Studerande inom Hux-utbildningen övergår flexibelt till yrkesutbildning 
genom kontinuerlig ansökan under den handledande utbildningen, men 
en motsvarande modell för gymnasieutbildning har inte utvecklats, dels 
på grund av lagen, dels på grund av gymnasiernas attraktionskraft i 
huvudstadsregionen. 
 



 
 
Esbo stad Protokoll  44/70 
 
Fullmäktige § 17 24.02.2025 
 
 
 

 

Ansökan till Hux-utbildning sker genom gemensam ansökan och 
kontinuerlig ansökan. De flesta studerande inleder sina studier i augusti, 
men nya studerande antas varje månad genom kontinuerlig ansökan.  
Omnia samarbetar aktivt med experter från Esbo stad och Kyrkslätts 
kommun som ansvarar för genomförandet av läroplikten för att 
identifiera möjliga läropliktiga som kan hänvisas till Hux-utbildningen. 
 
Inom Hux-utbildningen vid Omnia kan studerandena genomföra vilken 
som helst del av utbildningen (förstärkning av grundläggande 
färdigheter, yrkesinriktade studier och förberedelse för dessa, 
gymnasiestudier och förberedelse för dessa, vardagsfärdigheter och 
samhälleligt deltagande, arbetslivsfärdigheter och lärande i arbetslivet). 
Detta ger studerandena möjlighet att flexibelt genomföra olika studier. 
 
Hux-utbildningen vid Omnia kan genomföras på två olika sätt. De 
studerande kan antingen välja att höja sina vitsord och sikta på 
gymnasiestudier eller att inrikta sig på yrkes- och arbetsliv. Omnia 
samarbetar inom Hux-utbildningen med den grundläggande 
utbildningen för vuxna, yrkesutbildningen och vuxengymnasiet för att 
skapa en individuell studieplan för varje studerande. I början av 
studierna hålls ett individuellt handledningssamtal med varje studerande 
för att säkerställa rätt studieväg. Alla läropliktiga studerande har fått en 
plats på den valda utbildningsvägen.  Alla sökande över 18 år har dock 
inte fått en plats inom Hux-utbildningen. 
 
Vid Prakticum har de som höjer sina vitsord varit i majoritet och de har 
haft möjlighet att höja vitsorden i alla grundskoleämnen. Det beror på 
studerandens egen insats om hen lyckas höja sina vitsord. Det 
allmänna målet att de unga får en studieplats och påbörjar sina studier 
efter Hux-utbildningen har uppnåtts helt. 
 
Inom Hux-utbildningen vid Live kan studerandena genomföra följande 
delar av utbildningen: förstärkning av grundläggande färdigheter, 
yrkesinriktade studier och förberedelse för dessa, vardagsfärdigheter 
och samhälleligt deltagande, arbetslivsfärdigheter och lärande i 
arbetslivet.  Inom Hux-utbildningen vid Live betonas undervisning i 
vardags- och studiefärdigheter. Gymnasieutbildning har inte varit en 
fortsättningsväg som Lives Hux-studerande sökt till, och därför sker 
höjning av vitsord endast i undantagsfall. Ansökan till Hux-utbildning 
sker genom den egentliga ansökan på våren och ansökan har också 
varit möjlig året runt genom kontinuerlig ansökan. 
 
3. Hur fungerar ansökningsprocessen, de individuella planerna, 
handledningen, det särskilda stödet samt den generellt inriktade 
och individuella elevhälsan inom Hux-utbildningen i Esbo? 
 
Inom Hux-utbildningen vid Omnia finns två heltidsanställda 
studiehandledare, två handledare och en heltidsanställd speciallärare 
samt en deltidsanställd speciallärare. Utmaningarna med livshantering 
och studiefärdigheter samt inlärningssvårigheter har ökat bland 
studerandena, vilket innebär att det behövs mer handlednings- och 
stödpersonal. Tjänsterna inom elevhälsan är inte tillräckliga. Personalen 
är deltidsanställd och omsättningen är stor. Konsultativ elevhälsa är inte 
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tillräckligt, utan det behövs ordinarie personal som aktivt deltar i 
studerandenas vardag inom Hux-utbildningen. 
 
Vid Prakticum betjänar den individuella elevhälsan Hux-studerande 
planenligt. Prakticum har en speciallärare en dag i veckan, och 
processen för val av studerande har genomförts snabbt. 
 
Läropliktiga studerande har kontinuerligt och snabbt tagits in i Hux-
utbildningen vid Prakticum. Stöd för studierna ges enligt lagstiftningen 
för olika utbildningsformer (Hux, yrkesutbildning, gymnasieutbildning 
och grundläggande utbildning för vuxna) och stödet har allmänt taget 
fungerat väl. 
 
I huvudstadsregionen råder det brist på studieplatser för 
svenskspråkiga studerande med krävande särskilt stöd, både inom 
Hux-utbildningen och yrkesutbildningen. Studerande med behov av 
krävande särskilt stöd har sökt sig till Hux-utbildningen vid Prakticum, 
som inte kan erbjuda krävande särskilt stöd, utan endast särskilt stöd. 
 
De studerande som före den utvidgade läroplikten hamnade utanför 
utbildningssystemet efter att de avbrutit sina studier på andra stadiet 
syns nu inom Hux-utbildningen. I denna grupp finns många unga som 
mår psykiskt mycket dåligt eller har stor social ångest. Dessa unga 
klarar inte av att gå i skolan och behöver rehabilitering och vård som 
skolan eller elevhälsan inte kan erbjuda. 
 
Inom Hux-utbildningen vid Live får studerandena starkare stöd och 
handledning än vid allmänna yrkesinstitut. Elevhälsans tjänster har varit 
tillräckligt tillgängliga. Bland studerandena betonas problem med 
psykisk hälsa, vilket visar sig bland annat i att det kan vara svårt för 
dem att delta i närundervisning. 
 
4. Har Esbo nått alla läropliktiga som inte självständigt sökt sig till 
utbildning efter grundskolan eller som inte fått en studieplats? 
 
Enligt läropliktslagen (1214/2020) ska alla läropliktiga som avslutat 
grundskolan men som saknar studieplats anmälas till hemkommunen 
via Utbildningsstyrelsens tjänst Valpas. 
 
Esbo stad har under innevarande år nått alla anmälda läropliktiga. I 
vissa fall har kontakten dock skett till exempel endast via barnskyddet. 
Om en läropliktig enligt expertbedömningar inte kan övergå till fortsatta 
studier, hänvisas hen enligt läropliktslagen till andra ändamålsenliga 
tjänster. 
 
Alla läropliktiga i boendekommunens område syns inte eller anmäls inte 
i tjänsten Valpas. Dessa unga kan till exempel vara nyinflyttade till 
kommunen, varav vissa kanske ännu inte har en hemkommun. 
Uppgifter om dessa unga söks via Myndigheten för digitalisering och 
befolkningsdatas urvalstjänst för kommuner, som vidareutvecklas för att 
bättre stödja uppföljningen av läroplikten. 
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Å andra sidan har noggrannare utredningar också visat att vissa 
läropliktiga enligt systemen är bosatta i Esbo, trots att deras faktiska 
bostadsort är utomlands. 
 
Utveckling av Hux-utbildningen 
 
Läsåret 2025–2026 kommer Hux-utbildningen vid Omnia och Esbo 
stads finska daggymnasier att provköra en modell där studerande inom 
Hux-utbildningen får möjlighet att bekanta sig med och genomföra 
gymnasiestudier vid daggymnasier. Syftet med modellen är att ge de 
unga en så realistisk bild som möjligt av gymnasiestudier, ge möjlighet 
att genomföra studier tillsammans med andra studerande samt stärka 
Hux-utbildningens status. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 13.1.2025 § 11 
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Vanessa Kurris m.fl. fråga 10.10.2024 om Hux-
utbildningen och konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden för fostran och lärande 11.12.2024 § 225 
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt 
redogörelsedelen om ledamot Vanessa Kurris och 26 andra ledamöters 
fråga 10.10.2024 om Hux-utbildningen. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 12.12.2024 § 104 
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
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Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsedelen om 
ledamot Vanessa Kurris och 26 andra ledamöters fråga 10.10.2024 om 
Hux-utbildningen. 
 

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

17 Äänestyslista § 17 
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys TUVA-koulutuksesta 10.10.2024 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3660/11.01.04/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 18 
 
 
§ 18 
Fråga om trafikbuller vid Västerleden och bullerplank i Westend och 
Hagalund 

 
Beredning och upplysningar: 
Veikkolainen Olga 
Kaitanen Susanna 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Meri 
Löyttyniemis m.fl. fråga 18.11.2024 om trafikbuller vid Västerleden och 
bullerplank i Westend och Hagalund och konstaterar att frågan är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Fråga 
 
Ledamot Meri Löyttyniemi och 27 andra ledamöter lämnade 18.11.2024 
en fråga om trafikbuller vid Västerleden och bullerhinder i Westend och 
Hagalund. Frågan lyder: 
 
1. När mättes bullernivåerna vid Västerleden och i bostadsområdena 

vid dess början senast? Håller sig bullernivåerna under riktvärdena 
för bostadsområden? 

 
2. Hur verkställs stadens egen plan för bullerbekämpning  
a) i Westend och Hagalund? b) längs hela Västerleden? 
 
3. När kan de befintliga bullerhindren förbättras? Vad ämnar staden 

göra åt saken? 
   
Svar på frågan 
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En bullerutredning har gjorts år 2022 i enlighet med EU:s direktiv om 
bedömning och hantering av omgivningsbuller (2002/49/EG). I 
bullermodelleringen användes uppgifter om trafikvolymen år 2021. I 
utredningen har man uppskattat bullerexponeringen och planerat 
åtgärder för att minska bullerolägenheterna. Bullerutredningen görs vart 
femte år. Utredningen beskriver den bullernivå som observeras 
utomhus, och utifrån resultaten av utredningen kan man inte dra direkta 
slutsatser om hur stor del av invånarna i Esbo som lider av för höga 
bullernivåer inomhus. Inga egentliga bullermätningar har gjorts. 
Bullermodelleringen beskriver bullersituationen i trafikledens omgivning 
väl. Modelleringen tar hänsyn till trafikvolymen, bland annat den tunga 
trafikens andel, bullerhinder, fordonens hastighet och topografin i 
omgivningen. Trots att invånarantalet har ökat, har biltrafiken längs 
Västerleden varit måttlig. På Västerleden vid Westend har biltrafiken 
minskat. Före coronapandemin var trafikvolymen 54 500 fordon per 
vardag 2019. År 2023 var antalet 50 500 fordon per vardag. 
 
Enligt statsrådets beslut (993/992) bör bullernivån utomhus i 
bostadsområden, rekreationsområden i tätorter eller i deras omedelbara 
närhet och i områden avsedda för vårdinrättningar eller läroanstalter 
under dagen (kl. 7–22) inte överstiga riktvärdet 55 dB för den A-vägda 
ekvivalentnivån (LAeq) och nattetid (kl. 22–7) får bullernivån inte 
överstiga riktvärdet 50 dB. 
 
På bilden nedan visas de modellerade bullernivåerna för Västerleden 
dagtid år 2022. Med mörk- och ljusgrön färg markeras bullerzoner där 
riktvärdena för bullernivån i gårds- och vistelseområden inte överskrids 
under dagen. I Västerstranden, Vindängen, Hagliden och Solhöjden i 
Hagalund överskrids riktvärdena för en del gårds- och vistelseområden. 
Norr om bostadshusen i Backliden i Westend är bullernivån hög, men 
byggnadernas placering skyddar mot buller (bullernivån på dagen är 
50–55 dB). Utifrån bullermodelleringen kan man inte dra direkta 
slutsatser om hur många invånare som exponeras för alltför 
höga bullernivåer inomhus. 
 

 
Bild. Vägtrafikbuller enligt bullermodellering år 2022. 
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I stadens handlingsplan för bullerbekämpning föreslås åtgärder för att 
effektivisera bullerbekämpning samt långsiktiga mål. Åtgärder har 
fastställts för de kommande fem åren. I handlingsplanen behandlas 
främst huvudgatornas och matargatornas trafik. En del av åtgärderna 
sker vid landsvägarna, i huvudsak av Trafikledsverket samt Närings-, 
trafik- och miljöcentralen i Nyland. I planen ingår dessutom åtgärder för 
bullerbekämpning vid evenemang och på byggarbetsplatser. 
 
Vid planläggningen planeras nya byggnader så att bullernivåerna enligt 
riktvärdena inte överskrids i bostadslägenheter, på balkonger eller 
utomhus på vistelsegårdar. Dessutom strävar man efter att skydda 
invånarna från buller genom utformning av bostädernas planlösningar 
och placering av byggnadsmassor. Vid planeringen strävar man efter att 
spara den nuvarande växtligheten, plantera mer längs gatorna och 
trygga eventuella förbindelser till grönområdena. 
 
Staden ansvarar för bullerbekämpningen i gatunätet. I handlingsplanen 
anges inte vilka objekt för bullerbekämpning som ska genomföras 
härnäst, eftersom finansieringen ännu inte är fastställd. För närvarande 
planerar och bygger staden huvudsakligen bullerskydd i samband med 
annan förbättring av gator och vägar. Bullerbekämpning vid befintlig 
bebyggelse längs befintliga vägar är utmanande på grund av de knappa 
resurserna. Anslagen är mycket knappa både för staden och för staten.  
 
Västerleden är en statlig väg, vilket innebär att det är Närings-, trafik- 
och miljöcentralen i Nyland som i första hand ansvarar för 
bullerbekämpningen tillsammans med Trafikledsverket. Staden kan lyfta 
fram behovet av att reparera bullerhinder längs Västerleden vid nästa 
beredning av avtalet om markanvändning, boende och trafik. 
 
Stadsplaneringscentralen har varit i kontakt med Närings-, trafik- och 
miljöcentralen i Nyland. Närings-, trafik- och miljöcentralens svar nedan: 
 
”Under de senaste åren, eller till och med årtiondena, har de statliga 
väghållningsmyndigheterna haft knappa anslag för att bygga eller 
reparera bullerhinder. Under de senaste åren har de bullerhinder som 
har genomförts med statlig finansiering inom ansvarsområdet för trafik 
och infrastruktur vid Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland gällt 
antingen byggande eller ombyggnad av stora trafikleder. 
Bullerbekämpning har med andra ord nästan uteslutande genomförts 
separat i samband med de stora investeringar i utveckling av trafiknätet 
som anges i statsbudgeten. Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland 
kan, med den finansiering som för närvarande står till dess förfogande, 
nästan inte alls genomföra separata bullerbekämpningsobjekt. Städerna 
och kommunerna inom verksamhetsområdet har för sin del finansierat 
och genomfört projekt för bullerbekämpning också i statens vägnät, 
närmast i samband med byggandet av nya bostadsområden. 
 
Beredskap att planera separata objekt för bullerbekämpning har 
främjats i första hand i objekt där det finns många invånare som 
exponeras för buller över 60 dBA. För närvarande behövs det 
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fortfarande bullerbekämpning vid många objekt där det inte finns 
bullerhinder alls. 
 
Väghållningsmyndigheterna känner till trafikbullerproblemet längs 
Västerleden vid Hagalund, men det är osannolikt att de nuvarande 
bullerhindren kan förnyas och bullerbekämpningen effektiveras under 
de närmaste åren. Vi är medvetna om behovet av att reparera de 
nuvarande bullerhindren och strävar efter att förbättra deras skick redan 
nästa sommar.” 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 27.1.2025 § 21 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Meri Löyttyniemis m.fl. fråga 18.11.2024 om 
trafikbuller vid Västerleden och bullerplank i Westend och Hagalund och 
konstaterar att frågan är slutbehandlad.   
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys Länsiväylän liikennemelusta ja meluaidoista 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3661/12.04.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 19 
 
 
§ 19 
Fråga om att förhindra användningen av ultrasnabbvaror i skolor och 
daghem 

 
Beredning och upplysningar: 
Veikkolainen Veera 
Smeds Kati 
Wendell Kasper 
Lippo Asko 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på 
ledamöterna Peppi Seppäläs och Saara Hyrkkös m.fl. fråga 18.11.2024 
om att stoppa användningen av ultrasnabbvaror i skolor och daghem 
samt konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Seppälä lämnade understödd av Hyrkkö följande förslag till hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ger sina anställda och barnens 
föräldrar anvisningar om att inte ta med sig ultrasnabbvaror till skolor 
och daghem. 
 
Kajava lämnade understödd av Tuisku följande förslag till hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att man i undervisningen om hållbar utveckling i 
skolorna i Esbo diskuterar problemen med skadliga produkter och 
onödig konsumtion ur olika synvinklar. 
 
Järvinen lämnade understödd av Lahtinen följande förslag till 
hemställan: 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad aktivt strävar efter att påverka 
lagstiftaren och de myndigheter som utövar tillsyn över 
konsumtionsvarornas säkerhet så att införandet av varor av låg kvalitet 
samt ekologiskt ohållbara och oetiskt producerade varor på den 
finländska konsumentmarknaden stävjas med effektivare metoder. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens 
förslag hade godkänts enhälligt. 
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Därefter behandlades förslagen till hemställningar.  
 
Ordföranden frågade om Seppäläs förslag till hemställan kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget 
enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Kajavas förslag till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Järvinens förslag till hemställan kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget 
enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 
Dessutom godkändes följande hemställningar:  
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ger sina anställda och barnens 
föräldrar anvisningar om att inte ta med sig ultrasnabbvaror till skolor 
och daghem. 
 
Fullmäktige hemställer att man i undervisningen om hållbar utveckling i 
skolorna i Esbo diskuterar problemen med skadliga produkter och 
onödig konsumtion ur olika synvinklar. 
 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad aktivt strävar efter att påverka 
lagstiftaren och de myndigheter som utövar tillsyn över 
konsumtionsvarornas säkerhet så att införandet av varor av låg kvalitet 
samt ekologiskt ohållbara och oetiskt producerade varor på den 
finländska konsumentmarknaden stävjas med effektivare metoder. 
 

Redogörelse  
Peppi Seppälä, Saara Hyrkkö och 17 andra ledamöter lämnade 
18.11.2024 en fråga där de vill få svar på följande frågor om 
användningen av ultrasnabbvaror i skolor och daghem: 
 

1. Hurdana anvisningar ger Esbo stad sina anställda om risker och 
faror som anknyter till ultrasnabbt mode och andra 
ultrasnabbvaror? 

2. På vilka sätt kan staden se till att det inte förs in ultrasnabbvaror 
vars säkerhet inte har kontrollerats till skolor och daghem? 

3. Kan staden till exempel förbjuda att man tar in bakverk till 
skolbasarer, om tillbehören som använts vid tillredningen inte 
fyller EU-standarderna? 

4. Hur säkerställer staden att skolor och daghem har tillräckliga 
resurser, så att personalen inte ska behöva använda 
lågprisproduktion som utgör en risk för miljön och människors 
hälsa? 
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I frågan konstateras att det i produkter från butiker som koncentrerar sig 
på lågprisproduktion av ultrasnabbvaror, såsom Temu och Shein, också 
har påträffats giftiga ämnen i mängder som överskrider 
säkerhetsgränserna. Trots detta blev Temu i början av år 2024 den 
utländska webbutik som finländarna använder mest. Från kinesiska 
webbutiker beställs kläder, men också till exempel elektronik, 
baktillbehör och olika slags prydnadsföremål. Eftersom EU:s reglering 
inte omfattar dessa varor finns det inga uppgifter om varornas säkerhet. 
 
I frågan konstateras också att det har framgått att varor som beställts 
från dessa butiker redan nu har hamnat bland annat i skolor och 
daghem, dit de förts in av både anställda och föräldrar. Esbo stad 
ansvarar i egenskap av arbetsgivare för att säkerställa att de föremål 
som de anställda skaffar, till exempel som prydnadsföremål i klassrum, 
uppfyller säkerhetsföreskrifterna och inte äventyrar barnens kemikalie- 
och elsäkerhet. Också ur ansvarsfullhetens synvinkel är det klart att 
användningen av ultrasnabbvaror i stadens verksamhet inte alls är 
enhetlig med Esbo stads principer. 
 
Svaret på frågan har beretts av förvaltnings- och utvecklingsenheten i 
staben för sektorn för fostran och lärande samt resultatenheterna för 
finsk grundläggande utbildning, finsk småbarnspedagogik och Svenska 
bildningstjänster. Utlåtandet behandlades i nämnden Svenska rum 
23.1.2025 och i nämnden för fostran och lärande 29.1.2025. 
 
Svar på frågorna 
 

1. Hurdana anvisningar ger Esbo stad sina anställda om risker och 
faror som anknyter till ultrasnabbt mode och andra 
ultrasnabbvaror? 

 
Den verksamhet och det arbete de anställda på Esbo stads sektor för 
fostran och lärande utför styrs av lagar och bestämmelser samt av 
värden och anvisningar som grundar sig på Esbo stads planer, principer 
och anvisningar. I sektorn för fostran och lärande har man strävat efter 
att ge de anställda omfattande anvisningar och utbildning i att främja 
hållbar utveckling och undervisa barn och unga i ämnet. 
 
Inom fostran och utbildning tar man bland annat enligt Berättelsen om 
sektorn för fostran och lärande hänsyn till socialt, ekologiskt, kulturellt 
och ekonomiskt hållbar utveckling med beaktande av barnens och de 
ungas ålder. Barn och unga lär sig färdigheter som gör det möjligt för 
dem att göra medvetna val i enlighet med målen för hållbar utveckling, 
på engelska Sustainable Development Goals, SDG. 
 
Främjande av hållbar utveckling inom finsk grundläggande 
utbildning 
 
I läroplanen för finsk grundläggande utbildning i Esbo stad preciseras 
att en socialt, ekologiskt och ekonomiskt hållbar utveckling är både ett 
pedagogiskt mål och en princip som styr all verksamhet. Eleverna lär 
sig att göra medvetna val med tanke på hållbar utveckling. Valen i 
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enlighet med hållbar utveckling konkretiseras i undervisningen och 
läroämnena enligt elevernas ålder. 
 
Finsk grundläggande utbildning i Esbo betonar mål L7 inom omfattande 
kompetens i läroplanen för den finska grundläggande utbildningen i 
Esbo stad: eleverna förstår betydelsen av sina val, sin livsstil och sina 
gärningar både för sig själv och för människorna omkring, samhället och 
naturen. 
 
Eleverna lär sig i flera ämnen att göra hållbara och etiska val. Till 
exempel innehåller målen för slöjd, biologi, geografi och livsåskådning 
också övning i att göra hållbara och etiska val. 
 
Esbo stads finska grundläggande utbildning har en handlingsplan för 
hållbar utveckling 2022–2026. Idén är att elevernas positiva attityder 
och framtidsbild ska stärkas. Detta sker genom aktiviteter och 
delaktighet så att kunskaper och färdigheter som anknyter till hållbar 
utveckling stärks. Genomförandet av planen inleddes hösten 2022. 
Enligt planen ska varje skola i Esbo ha en gemensamt överenskommen 
verksamhetsmodell eller bestående struktur för pedagogik som stöder 
hållbar utveckling. Genomförandet av pedagogik som stöder hållbar 
utveckling främjas bland annat genom att skolor deltar i Grön flagg-
verksamheten. I skolorna finns aktiva elevkårer och ekoteam samt team 
för hållbar utveckling, som stärker kompetensen inom hållbar 
utveckling. 
 
Lärarnas verksamhet styrs av stadens strategiska riktlinjer och av 
läroplanen. Lärare och annan personal föregår med gott exempel i 
ansvarsfull verksamhet och styr eleverna att göra ansvarsfulla och 
säkra val också vid anskaffning av varor. 
 
Viktiga åtgärder för att främja en hållbar utveckling är att förändra 
attityder och öka kunskapen. I Esbo lyfts i enlighet med läroplanen fram 
fördelar i anslutning till hållbar konsumtion och cirkulär ekonomi, såsom 
frågor som gäller olika produkters livscykel och miljökonsekvenser. 
 
Nästa vår öppnas inom finsk grundläggande utbildning en ansökan för 
lärare som sköter särskilda pedagogiska utvecklingsuppgifter som ska 
stöda kreativ produktion inom olika läroämnen. Verksamheten med 
lärare som sköter särskilda pedagogiska utvecklingsuppgifter i Esbo 
baserar sig på kamratstöd och har som mål att stöda lärarnas 
kontinuerliga utveckling av yrkeskompetensen. Ett av målen för 
utvecklingsarbetet är pedagogiken för hållbar utveckling. 
Utvecklarläraren främjar pedagogik för hållbar utveckling i enlighet med 
målen för omfattande kompetens genom att mångsidigt utnyttja 
teknikens pedagogiska och innovativa möjligheter i undervisningen. 
 
Planmässig verksamhet inom småbarnspedagogiken och 
förskoleundervisningen 
 
I Esbo stads plan för småbarnspedagogik och läroplanen för 
förskoleundervisning hänvisas utbildningspersonalen att tillsammans 
med barnen överväga behovet av och skäligheten i 



 
 
Esbo stad Protokoll  56/70 
 
Fullmäktige § 19 24.02.2025 
 
 
 

 

materialanskaffningar samt säkerheten hos återvunnet material som en 
del av pedagogik för en hållbar livsstil. Esbo stads program för hållbar 
utveckling styr verksamheten inom finsk småbarnspedagogik. Vid 
introduktionen av anställda inom småbarnspedagogiken och 
förskoleundervisningen ägnas uppmärksamhet åt inne- och ytterkläder 
som gör det möjligt att röra sig samt vid säkra arbetsskor inomhus och 
utomhus. 
 
Främjande av hållbar utveckling inom Svenska bildningstjänster 
 
Vid resultatenheten för Svenska bildningstjänster har man inom ramen 
för läroplanen och handlingsplanen för utbildning i hållbar utveckling på 
allmän nivå utvecklat många material och utbildningar som tar upp 
frågor som gäller hållbara val och hållbar konsumtion. Esbo stads 
program för hållbar utveckling innehåller också synpunkter på hållbar 
konsumtion, som behandlas som en del av pedagogik för hållbar 
utveckling. 
 

2. På vilka sätt kan staden se till att det inte förs in ultrasnabbvaror 
vars säkerhet inte har kontrollerats till skolor och daghem? 

 
Esbo stads och dess affärsverks anskaffningar görs i enlighet med 
upphandlingsanvisningarna och de förfarandeanvisningar som 
preciserar dem. 
 
Upphandlingsanvisningen gäller stadens all externa upphandling. I 
Esbo stads upphandling ska man alltid ta hänsyn till Berättelsen om 
Esbo och dess värderingar och verksamhetsprinciper samt 
stadsstyrelsens strategiska riktlinjer för upphandlingar som anknyter till 
anordnandet av tjänster. Esbo stad upphandlar på ett ansvarsfullt och 
hållbart sätt. Varor, tjänster och entreprenader som redan 
konkurrensutsatts får inte köpas av andra avtalsparter än de som 
utsetts på basis av gällande upphandlingskontrakt. 
 
De företag som levererar ultrasnabbvaror och som nämns i frågan är 
inte avtalsleverantörer för Esbo stad. I enlighet med stadens 
upphandlingsanvisning får upphandling således inte göras hos dessa 
företag. 
Inom sektorn för fostran och lärande kommer man att öka informationen 
till de anställda om upphandlingsanvisningar och beställning. Dessutom 
kommer undervisnings- och utbildningspersonalens kompetens att 
stärkas inom området som frågan gäller. 
 
I Esbo stads enheter för småbarnspedagogik och i den grundläggande 
utbildningen iakttar man beställnings- och upphandlingsanvisningarna 
som getts av stadens upphandlingscentral. Enhetens ledare eller 
skolans rektor har ansvar för att anvisningarna följs. Personalens 
kompetens och förståelse för de utmaningar som produktsäkerheten i 
anslutning till ultrasnabbvaror innebär kan stärkas bland annat genom 
skolning. 
 
Småbarnspedagogikens enheter erbjuds sporadiskt olika slags 
donationer av både vårdnadshavarna och personalen. Enhetens ledare 
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beslutar om eventuellt mottagande av donationen. Om varan tas emot, 
ska enheten försäkra sig om att varan uppfyller de krav som ställs på 
material inom småbarnspedagogiken med tanke på produktsäkerheten 
(till exempel om det finns små delar som kan lossna eller kemikalier). 
För ledarna inom småbarnspedagogik skapas en anvisning om att ta 
emot donationer samt ett stödmaterial om synpunkter kring hållbarhet 
och säkerhet. 
 
År 2025 utbildas 30 nya ekostödpersoner inom finsk 
småbarnspedagogik i samarbete med kompetenscentret för hållbar 
utveckling. I utbildningens innehåll beaktas i synnerhet synpunkter kring 
hållbar konsumtion inom småbarnspedagogiken. Ekostödpersonerna 
stöder daghemspersonalen och arbetsgemenskaperna i att beakta 
perspektiven för en hållbar livsstil. 
 

3. Kan staden till exempel förbjuda att man tar in bakverk till 
skolbasarer, om tillbehören som använts vid tillredningen inte 
fyller EU-standarderna? 

 
Inom Esbo stads sektor för fostran och lärande ökas personalens 
kompetens samt medvetenheten om riskerna med att beställa och 
använda ultrasnabbvaror. Genom att utveckla personalens kompetens 
kan vi också påverka den information som de ger vårdnadshavarna. 
I den verksamhet som ordnas av sektorn för fostran och lärande 
upprätthålls och främjas ansvarsfullhet och hållbar utveckling och vi 
strävar efter att på bästa möjliga sätt informera vårdnadshavarna samt 
aktörer inom tredje sektorn som verkar i våra skolor om ansvarsfullhet. 
 
Verksamhet som ordnas av utomstående aktörer, såsom 
vårdnadshavare eller föräldraföreningar, är inte verksamhet som Esbo 
stad ansvarar för eller som staden ordnar, så i samband med 
motsvarande evenemang ansvarar anordnaren för kvalitetskontrollen. 
 
Inom småbarnspedagogiken ordnas det relativt sällan basarer. I 
huvudsak ordnas de av föräldraföreningar på enskilda daghem. 
 

4. Hur säkerställer staden att skolor och daghem har tillräckliga 
resurser, så att personalen inte ska behöva använda 
lågprisproduktion som utgör en risk för miljön och människors 
hälsa? 

 
Inom finsk grundläggande utbildning, Svenska bildningstjänster och 
finsk småbarnspedagogik i Esbo iakttas beställnings- och 
upphandlingsanvisningarna från Esbo stads upphandlingscentral. Enligt 
anvisningarna har enhetens ledare eller skolans rektor ansvar för att 
övervaka verksamheten. 
 
Resurserna är dimensionerade enligt behoven och tillräckliga för att 
säkerställa att verksamheten genomförs. När det gäller anskaffning av 
material kommer enheternas tillgängliga resurser att öka något under år 
2025. Som beställningskanal för läromedel och aktivitetsmaterial 
används avtalsenliga beställningskanaler och leverantörer. 
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Inom sektorn för fostran och lärande strävar man efter att stöda de 
anställda vid enheterna så att de kan delta i arbete och utbildningar i 
hållbar utveckling samt i nätverk och utnyttja material som hänför sig till 
hållbar utveckling. Genom kompetensutveckling strävar man efter att 
göra det möjligt för personalen att göra hållbara val. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 38 
 

Förslag Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamöterna Peppi Seppäläs och Saara 
Hyrkkös m.fl. fråga 18.11.2024 om att stoppa användningen av 
ultrasnabbvaror i skolor och daghem samt konstaterar att frågan är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden för fostran och lärande 29.1.2025 § 12 
 

Förslag Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt 
redogörelsedelen om ledamot Peppi Seppäläs och 18 andra ledamöters 
fullmäktigefråga 18.11.2024 om att stoppa användningen av 
ultrasnabbvaror i skolor och daghem. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande hade förhinder och 
ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 23.1.2025 § 4 
 

Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
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Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsen om 
ledamot Peppi Seppäläs och 18 andra ledamöters fråga 18.11.2024 om 
att förhindra användningen av ultrasnabbvaror i skolor och daghem. 
  

Behandling  
Ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör Timo Ketonen, 
då direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho var 
förhindrad. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys ultrapikatavaran käytön estämisestä 
kouluissa ja päiväkodeissa 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2065/12.00.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.02.2025 § 20 
 
 
§ 20 
Motion om att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för fostran 
och lärande samt under rektorernas ledning 

 
Beredning och upplysningar: 
Pulkkinen Jyrki 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Kaisa 
Alaviiris m.fl. motion 20.5.2024 om att flytta vaktmästartjänsterna 
tillbaka till sektorn för fostran och lärande samt under rektorernas 
ledning och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Motionens innehåll 
  
Kaisa Alaviiri och 26 andra ledamöter lämnade 20.5.2024 en motion om 
att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för fostran och lärande 
samt under rektorernas ledning. 
 
I motionen konstateras att det finns flera orsaker att flytta tillbaka 
vaktmästartjänsterna till sektorn för fostran och lärande samt under 
ledning av rektorerna. Dessa orsaker understryker vaktmästarnas 
viktiga roll i skolgemenskapen och deras inverkan på hur väl det dagliga 
livet i skolorna fungerar. 
 
1. En integrerad del av skolgemenskapen: Vaktmästarna är en viktig del 
av skolans gemenskap. Vaktmästarnas arbete är inte begränsat till 
underhåll av lokaler, utan de har dagligen kontakt med elever, personal 
och besökare. Denna växelverkan främjar gemenskapen och känslan 
av trygghet i skolan. 
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2. Stöder fostringsuppgiften: Vaktmästarna deltar för sin del i skolans 
fostringsuppgift. De föregår med gott exempel för eleverna, hjälper 
eleverna att följa skolans regler och bidrar till att upprätthålla ordning 
och säkerhet. Denna pedagogiska dimension understryker hur viktiga 
vaktmästarna är i skolans pedagogiska miljö. 
 
3. Kundtjänst och handledning: Vaktmästarna svarar för skolans 
kundtjänster: de handleder både besökare samt skolans personal och 
elever. Uppgiften kräver kontinuerliga kontakter med skolans rektor och 
övrig personal, så att skolans verksamhet ska kunna utvecklas och 
förbättras. 
 
4. Säkerhet och ordning: Vaktmästarna ansvarar för säkerheten och 
ordningen i skolan. De övervakar lokalernas säkerhet, har ansvar för 
nycklar och meddelar rektorn eller den instans som rektorn utsett om 
det förekommer brister. Rollen är kritisk för genomförandet av skolans 
säkerhetspolitik. 
 
5. Tekniskt stöd och underhåll: Vaktmästarna ser till att AV-
anordningarna och andra grundläggande undervisningsredskap 
fungerar. Vaktmästarnas tekniska stöd är nödvändigt för att 
undervisningen ska fungera smidigt, och de fungerar ofta som en länk 
mellan de tekniska problemen och dem som löser problemen. 
 
6. Biträdande kontorsuppgifter: Vaktmästarna utför också olika 
biträdande kontorsuppgifter som stöder skolornas administrativa 
processer. Denna mångsidiga arbetsbeskrivning förutsätter ett nära 
samarbete med skolans ledning, och det administrativa stödet från 
vaktmästarna är viktigt med tanke på skolans dagliga verksamhet. 
 
7. Brand- och räddningsåtgärder: Vaktmästarna deltar i skolans brand- 
och räddningsåtgärder samt i andra viktiga operativa möten som rektorn 
bestämmer om. Vaktmästarna har en central roll i hanteringen av 
nödsituationer och i att säkerhetsprotokollen följs. 
 
Om vaktmästarna flyttas tillbaka till sektorn för fostran och lärande och 
under ledning av rektorerna skulle detta stärka vaktmästarnas band till 
skolgemenskapen, förbättra samarbetet och göra skolans verksamhet 
smidigare. Överföringen skulle stöda vaktmästarnas förmåga att utföra 
sina uppgifter effektivare och svara på skolgemenskapens behov på ett 
övergripande sätt. 
 
Svar på motionen 
 
Skolornas vaktmästare koncentrerades 1.8.2012 till det dåvarande 
affärsverket. Grunderna bakom att vaktmästarnas arbete 
centraliserades var att effektivisera deras arbete, att förenhetliga 
uppgiftsbeskrivningarna i de olika objekten, att flytta över vaktmästarna 
till de team som har ansvar för underhållet i olika objekt, att göra 
chefsarbetet klarare och att säkerställa att vaktmästarna har likvärdig 
kompetens. Vid centraliseringen beaktades i synnerhet skolornas behov 
och hur behoven kan mötas genom utarbetande av serviceavtal. Det 
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kan konstateras att de mål som då ställdes upp för centraliseringen har 
uppfyllts och verksamheten har harmoniserats. 
 
Genom ett serviceavtal avtalas att skolornas vaktmästartjänster samt 
receptions- och säkerhetstjänster ska ordnas centraliserat av 
affärsverket Esbo lokaler (producenten). Tjänsterna produceras i de 
objekt som sektorn för fostran och lärande (beställaren) definierar två, 
tre eller fem dagar per vecka.  
 
Skolornas specifika dagsbehov för det kommande läsåret kontrolleras 
alltid tillsammans på våren. Som bilaga till serviceavtalet finns en 
servicebeskrivning där vaktmästarnas uppgifter har antecknats. 
Servicebeskrivningen uppdaterades senast våren 2023 i samarbete 
mellan affärsverket Esbo lokaler och sektorn för fostran och lärande. 
Denna servicebeskrivning kan uppdateras alltid vid behov och när 
situationerna förändras. 
 
Vaktmästarna är en del av teamet för fastighetsunderhåll. I teamet ingår 
lokalvårdare, fastighetsskötare och vaktmästare. Vaktmästarna 
samarbetar också med underhållsexperter och spelar en viktig roll 
tillsammans med fastighetsskötarna när det gäller att känna till 
underhållsarbetet när utomstående tjänsteproducenter kommer till 
objekten för att utföra reparationer. Avsikten är att ytterligare öka detta 
samarbete och utnyttja de övervakande ögonen i objekten. 
 
Cheferna för vaktmästarna och lokalvårdarna är också chefer inom 
affärsverket Esbo lokalers lokala organisation, där distrikten leds av en 
distriktschef. 
 
Vaktmästarna deltar i objekten också i skolornas fostrande uppgift, på 
samma sätt som lokalvårdarna.  
  
Vaktmästarna utför utöver arbetet som ingår i serviceavtalen också 
uppgifter av teknisk natur, såsom uppgifter kring säkerhet, hantering av 
nycklar och fastighetsskötsel. Dessa uppgifter förutsätter att de håller 
kontakt med affärsverket Esbo lokaler. Med tanke på dessa uppgifter är 
det motiverat att vaktmästarna placeras i affärsverket Esbo lokaler.   
 
Den interna cirkulationen bland personer som arbetar på affärsverket 
Esbo lokaler gör det möjligt för dem att flytta från en uppgift till en 
annan. Det skulle vara svårare att genomföra intern cirkulation om 
vaktmästartjänsterna placeras i en annan sektor.  En fungerande 
arbetsrotation är viktig med tanke på ledningen av arbetsförmågan hos 
vaktmästarna och hela serviceproduktionen. Betydelsen av att orka i 
arbetet framhävs i framtiden på grund av serviceproduktionens 
åldersstruktur och det är ytterst viktigt att man vid behov kan erbjuda 
lokalvårdare och fastighetsskötare fysiskt lättare arbete i 
vaktmästarrollen, om deras kompetens och motivation möjliggör det. 
 
En del av vaktmästarnas uppgifter vid skolor är inte heltidsarbete, vilket 
innebär att en person utöver vaktmästarens uppgifter också kan sköta 
andra uppgifter som affärsverket Esbo lokaler erbjuder, till exempel 
uppgifter som lokalvårdare. Detta är kostnadseffektivt för staden och till 
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fördel för de anställda som kan erbjudas heltidsarbete. Det är också 
svårt att få tillgång till deltidsarbetskraft. 
 
Affärsverket Esbo lokaler har goda förutsättningar att genom mer 
omfattande resurser hitta vikarier för vaktmästarna och bättre 
möjligheter att ändra dimensioneringen på tjänster jämfört med enskilda 
rektorer. 
 
Vaktmästarna är en viktig del av fastighetssäkerheten. Vaktmästarna 
svarar för den dagliga uppföljningen av kameraövervakningen i objekten 
och följer också fastighetssäkerheten och säkerheten för dem som är i 
skolan. De har direkt kontakt med affärsverket Esbo lokalers 
säkerhetsexperter inom olika områden och vet som en del av 
organisationen vem de ska kontakta. Samarbetet med brand- och 
räddningsväsendet är viktigt med tanke på person- och 
fastighetssäkerheten. För vaktmästare ordnas centraliserade 
utbildningar om arbetet i skolorna tillåter det. I regel utnyttjas 
semestertiderna för detta.  
 
Ur affärsverkets synvinkel är synergin mellan vaktmästararbete och 
andra tjänster som affärsverket producerar så stora att det inte finns 
något behov av en fortsatt granskning av var vaktmästarna ska 
placeras. Den centraliserade modellen har en klar nytta när det gäller 
vaktmästarnas arbetshälsa, verksamhetens effektivitet och 
arbetshantering, fastigheternas säkerhet och fastighetsunderhållet. Med 
en gemensam organisation av chefer inom servicenätet kan man bäst 
svara på utmaningarna i vardagen och till exempel göra 
vikariearrangemangen smidigare genom att prioritera uppgifter och 
växla mellan olika roller.  
  
Uppgifterna i anslutning till fastigheter utgör en betydande del av 
servicebeskrivningen och om vaktmästarna överförs till en annan enhet 
medför det ett nytt rekryteringsbehov för serviceproduktionen. Antalet 
nya behövliga vakanser skulle vara 6–8 uppgifter som rör ambulerande 
uppgifter som anknyter till säkerhetsfrågor.  
 
Om man dock beslutar att göra en fortsatt utredning om återgången till 
den decentraliserade modellen, ska utredningen genomföras av en 
utomstående konsult på omfattande nivå med beaktande av Esbo stads 
alla behov och konsekvenser. Vid den fortsatta beredningen genomförs 
också en enkät bland vaktmästarna. 
 
 

Beslutshistoria 
 

Stadsstyrelsen 10.2.2025 § 39 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 
 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Kaisa 
Alaviiris m.fl. motion 20.5.2024 om att flytta vaktmästartjänsterna 
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tillbaka till sektorn för fostran och lärande samt under rektorernas 
ledning och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 27.1.2025 § 4 
 

Förslag  Föredragande 
Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Kaisa Alaviiris m.fl. motion 20.5.2024 om att 
flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för fostran och lärande 
samt under rektorernas ledning och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling   
Föredraganden lade till följande mening i slutet av redogörelsen:  
 
”Vid den fortsatta beredningen genomförs också en enkät bland 
vaktmästarna.”  
 
Föredragandens ändringar vid sammanträdet har beaktats i protokollet. 
 

Beslut   
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion: 
Föredragandens på mötet justerade förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden för fostran och lärande 25.9.2024 § 172 
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
  
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om Kaisa Alaviiris och 26 andra fullmäktigeledamöters motion 
20.5.2024 om att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för 
fostran och lärande samt under rektorernas ledning. 
  

Behandling  
Kling lämnade understödd av Walls, Vanhanen och Koski följande 
förslag till återremiss: 
  
”Nämnden remitterar svaret för ny beredning. Nämnden önskar att man 
i det nya svaret tydligare tar ställning till de frågor om vaktmästartjänster 
som lyfts fram i motionen och som är viktiga med tanke på skolans 
verksamhet. Dessutom önskar nämnden få information om hur mycket 
man kan spara på kostnaderna för vaktmästartjänster, om rektorerna 
blir chefer för vaktmästarna. Nämnden önskar också att även rådet för 
personer med funktionsnedsättning ska ombes yttra sig om 
synpunkterna hos personer med olika funktionsnedsättningar (bland 
annat personer med nedsatt rörelseförmåga eller syn- eller 
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hörselskada) om nuläget inom vaktmästartjänsterna och att 
bedömningen av konsekvenserna för personer med 
funktionsnedsättning också ska beaktas i utlåtandet.” 
  
Efter avslutad diskussion frågade ordförande Räf om Klings 
remissförslag kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig 
förslaget, konstaterade ordföranden att det godkänts enhälligt. 
  

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande: 
Nämnden beslutade att återremittera ärendet för ny beredning. 
 

Nämnden för fostran och lärande 11.12.2024 § 224 
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om Kaisa Alaviiris och 26 andra fullmäktigeledamöters motion 
20.5.2024 om att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för 
fostran och lärande samt under rektorernas ledning. 
 

Behandling  
Föredragandens ändring i redogörelsen har beaktats i protokollet. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 12.12.2024 § 102  
 

Förslag  Föredragande 
Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsen om Kaisa 
Alaviiris och 26 andra ledamöters motion 20.5.2024 om att flytta 
vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för fostran och lärande samt 
under rektorernas ledning. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Motion att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för 
fostran och lärande och underställt rektorerna 
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- Espoon vammaisneuvoston lausunto valtuustoaloitteeseen 
vahtimestaripalveluista 

- Nuorisovaltuuston lausunto valtuustoaloitteeseen 
vahtimestaripalveluista 

- Utlåtande om motion om att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka 
till sektorn för fostran och lärande samt underställt rektorerna 

- Lausunto valtuustoaloitteeseen vahtimestaripalveluiden 
siirtämisestä takaisin sivistystoimeen ja rehtoreiden alaisuuteen 

- Lausunto valtuustoaloitteeseen vahtimestaripalveluiden 
siirtämisestä takaisin sivistystoimeen ja rehtoreiden alaisuuteen 
(palautettu 25.9.2024) 

 
För kännedom 
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§ 21 
Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 
 
Redogörelse  

Ordföranden konstaterade att följande motioner enligt I delen 1 kap. 7 § i 
förvaltningsstadgan lämnats till stadsstyrelsen för beredning: 
  
– Ledamot Nevanlinna m.fl. föreslår: ”Motion om fler hälsonaturstigar i 
Esbo.”. 
– Ledamöterna Kajava och Löyttyniemi m.fl. föreslår: ”Motion om att 
minska utsläppen från byggande som en del av 
klimatneutralitetsberäkningen och klimatfärdplanen.”. 
– Ledamot Nevanlinna m.fl. föreslår: ”Motion om frivillig ekologisk 
kompensation inom detaljplaneringen.”. 
– Ledamot Portin m.fl. föreslår: ”Motion om integration på svenska.”. 
– Ledamöterna Ampuja och Järvinen m.fl. föreslår: ”Motion om att lätta upp 
och jämka anbudsvillkoren för små byggnadsobjekt.”. 
– Ledamöterna Kauste och Hyrkkö m.fl. föreslår: ”Motion om fler 
mikroskogar i Esbo.”. 
– Ledamot Seppälä m.fl. föreslår: ”Motion om att utreda möjligheterna till 
avgiftsfri kollektivtrafik för 7–19-åringar i Esbo.”. 
  
Ordföranden konstaterade dessutom att sju frågor hade lämnats in under 
mötet: 
 
– Fråga om rivning av Fullmäktigegården (Löyttyniemi) 
– Fråga om utövande av positiv diskriminering i Esbo (Kajava) 
– Fråga om målet för aktivering av pensionärer och om lokallösningar och 
dylikt som detta kräver (Markkula) 
– Fråga om planeringen av restaureringen av Björnviken (Puntila) 
– Fråga om Esbo stads åtgärder för att upprätthålla stadens och 
invånarnas säkerhet och för att förebygga narkotika- och våldsbrott samt 
gatugäng (Juvonen) 
– Fråga om planmässig placering av telemaster (Särkijärvi) 
– Fråga om placering av snö (Särkijärvi) 

 
Beslut  

Fullmäktige: 
Fullmäktige instämde i ordförandens förslag och beslutade enhälligt att 
lämna motionen och frågorna till stadsstyrelsen för beredning.
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 9, § 10, § 12, § 14, 
§ 17, § 18, § 19, § 20, § 21 
 
Förbud mot ändringssökande  
 
I ovan nämnda beslut som gäller endast beredning eller verkställighet får ändring inte sökas enligt 
(410/2015) 136 § i kommunallagen. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 11, § 13, § 15, § 
16 

 

Kommunalbesvär 
Ändring i ovan nämnda beslut av stadsfullmäktige kan sökas genom besvär.  

Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser, den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlemmarna. 

Ändring får sökas på den grund att beslutet har tillkommit i felaktig ordning, den myndighet som 
fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. 
 

Besvärsmyndighet 

Ändring i beslut söks hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 
 

Besvärstid 

Ändring skall sökas inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 
 

Delfående 

En part anses, om inte annat kan påvisas, ha fått del av beslutet sju dagar efter det att brevet 
avsänts eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller av ett särskilt 
delgivningsbevis.  

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet publicerats i det 
allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet publicerats beaktas inte vid uträkningen av 
besvärstiden.  
 

Besvärsskrivelsens innehåll 

I den till besvärsmyndigheten riktade besvärsskrivelsen skall uppges 

- det beslut som överklagas 
- till vilka delar beslutet överklagas och de ändringar som yrkas i beslutet  
- grunderna för yrkandet 
- ändringssökandens namn och hemkommun 
- postadress och telefonnummer för meddelande i ärendet till ändringssökanden. 

 

Besvärsskrivelsen skall egenhändigt undertecknas av ändringssökanden, en laglig företrädare eller 
ett ombud. Om ändringssökandens talan anförs av en laglig företrädare eller ett ombud eller om 
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besvärsskrivelsen uppsatts av någon annan person, skall i besvärsskrivelsen uppges också denna 
persons namn och hemkommun. 

Till besvärsskrivelsen skall fogas 

- det beslut som överklagas, i original eller som kopia 
- bevis över dagen för delfåendet eller annan utredning över från vilken dag besvärstiden 

skall räknas, samt 
- de handlingar som ändringssökanden önskar åberopa som stöd för sitt yrkande, om de inte 

redan tidigare tillställts myndigheten. 
 

Inlämning av besvärsskrivelsen 

Besvärsskrivelsen skall inom utsatt tid tillställas Helsingfors förvaltningsdomstol under adress: 

Helsingfors förvaltningsdomstol, registraturen 
Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors 
 
Telefon  029 56 42000 
Fax  029 56 42079 
E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Ämbetstid  8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet 

Besvärsskrivelsen kan på egen risk sändas per post eller med bud. Anlitas posten skall 
besvärsskrivelsen avsändas i så god tid att den hinner fram den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskrivelsen också sändas per fax eller e-post inom den utsatta tiden. En 
handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden tillställas 
rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgängligt för myndigheten i mottagarapparaten 
eller datasystemet.  
 

Avgift för behandling av besvär 

Av ändringssökanden tas en rättegångsavgift ut med stöd av lagen om domstolsavgifter 
(1020/2024). Ytterligare information om avgiften lämnas av besvärsmyndigheten. Mer information 
om besvärsavgiften ges av besvärsmyndigheten och på domstolsväsendets webbplats. 
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